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Susurluk Ticaret Borsası



YÖNETİM KURULU BAŞKANI’NDAN
Değerli Susurluk Ticaret Borsası Üyeleri ve Susurluk Ticaret Borsası Dergileri Okuyucuları;
Susurluk Ticaret Borsası’nın 2002 yılında kuruluşu gerçekleşmiş olup 2003 yılında resmi olarak faaliyete
başlamış ve bu yıl 17. yılını doldurmuştur. 2002 yılından günümüze kadar önemli ve hızla yol kat ederek,
gelişim göstermiş ve bugün kendi hizmet binasında hizmet vermeye başlamıştır. Susurluk Ticaret Borsası
olarak, 2018 yılında yapılan organ seçimleri sonucu oluşan Meclis ve Yönetim Kurulumuzla, üyelerimize ve
ilçemize hizmet edebilmeyi görev ediniyoruz ve yapmış olduğumuz faaliyetler, çalışmalar ile hedeflerimize
ulaşma konusunda daha da gayretliyiz. Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin “ 365 Akredite Oda ve Borsa”
sloganı kapsamında 2014 yılında 10.dönem Akredite Oda/Borsalar arasına dâhil edildik. Bu süreç
Borsamızın kurumsal gelişiminin yanında, üyelerimize yönelik hizmet kalitemizi geliştirme konusunda
bizlere rehber oldu ve Akreditasyon sistemi ve TS EN ISO 9001:2015 ile üyelerimize kalite standartları
çerçevesinde hizmet vermeye devam etmekteyiz. 
Geçtiğimiz dönemde yasal mevzuatlar çerçevesinde, üye ve personel memnuniyetini gözetme, beklenti ve
gereksinimlerine önem verme bilincini sürdürmeye devam ettik. İlçe ekonomisine katma değer sağlayarak,
sosyal sorumluluklarımızı yerine getirmeye çalıştık. İlçemizde bulunan kamu kurum ve sivil toplum
kuruluşları ile iyi ilişkiler geliştirdik. İlçemiz kurumlarıyla iş birliği içinde çalışarak birçok konuda yapmış
olduğumuz lobi faaliyetleri neticesinde güzel sonuçlara ulaştık. İkinci stratejik plan döneminde daha bilinçli
bir şekilde yolumuza devam edip, yeni hizmet binamızda borsacılık faaliyetlerini yerine getiren, değişen
şartlara ayak uydurarak kendini sürekli geliştiren, daha çağdaş bir kuruluş olarak, belirlediğimiz stratejik
amaç ve hedeflerimizin doğrultusunu daha üst noktalara taşımak gayesindeyiz. 
Borsamız dergisinin 6. yılında ve 11. sayısında tekrar sizlerle birlikte olmanın mutluluğunu yaşıyorum.
Dergimizi Oda/Borsalara, sivil toplum kuruluşlarına, üyelerimize ve kamuoyuna sunmaktan onur
duyuyorum.
Faaliyetlerimizin gerçekleşmesinde katkısı olan ve emeği geçen herkese yürekten teşekkür ederim. Bir
sonraki sayımızda tekrar görüşmek dileğiyle hepinizi Meclisim ve Yönetim Kurulum adına saygı ve sevgi ile
selamlıyorum.

                                                                                                                                                       SAYGILARIMLA
                                                                                                                                                        Sefer GÖÇER

                                                                                                                                         Susurluk Ticaret Borsası
                                                                                                                                         Yönetim Kurulu Başkanı



SUSURLUK TİCARET BORSASI TARİHÇESİ
Susurluk İlçesinde Ticaret Borsasının kurulması Sanayi ve Ticaret Bakanlığının 25/09/2002 tarihli ve
202/85 sayılı onayı ile kurulumu uygun görülmüş olup, Borsa 01.01.2003 tarihinde resmi olarak
faaliyete başlamıştır. 
Sanayi ve Ticaret Bakanlığının 23.01.2003 tarih ve 530 sayılı yazısı ile borsada işlem görecek ürünlere
ait ürünlerin Kotasyon Listesi kabul edilerek üyelerimize hizmet vermeye başlamıştır. Ekonomisi
ağırlıklı olarak tarım, hayvancılık ve ticarete dayalı olan ilçemizde faaliyete başlayan Susurluk Ticaret
Borsası’nın, kuruluş izninden sonra 2003’ten bu yana sürekli gelişim prensibi çerçevesinde üyelerine
ve ilçemize hizmetleri artarak devam etmektedir. 
Borsamız 2003 yılında 30 m² gibi küçük bir alanda 68 üye ile faaliyete başlamıştır. 2004 yılına kadar bu
küçük alanda faaliyetine devam etmiş ve 2004 yılında Susurluk Ticaret Odası Hizmet binasının zemin
katına kiracı olarak taşınmıştır. Borsamız, bu güne kadar üyelerimize ve ilçemize yönelik hizmetlerini
arttırarak devam ettirmektedir. Üyelerimizden gelen talepler doğrultusunda 2005 yılından itibaren
Borsamız kendi binasını yapma konusunda çalışmalara ve araştırmalara başlamış ve 2009 yılında
21.855,53 m²’lik arsa alımı yapmıştır. 2016 yılında temeli atılan inşaatımızda, bugün itibari ile Yeni
Mahalle 83 ada 141 parsel 15.087,00 m² alan üzerinde 2.286,66 m² hizmet binamız, 5 adet 528,75m²,
5 adet 352,50 m², 5 adet 178,25 m² olmak üzere toplam 15 adet hububat deposu ve 471,67 m² ofis ve
sosyal tesis yer almakta olup, borsamız kompleksi tamamlanmıştır. Borsamızın yeni hizmet binası
toplam 2.286,66 m² olup zemin oturumu 1.063,38 m²’dir. Bodrum kat 397,46 m² dir. Zemin katta
329,87 m² 250 kişilik konferans salonu, 255 m² satış seans salonu 55 m² laboratuvar bulunmaktadır.
İdari binanın 1. katı idari personel ve üst yönetime ayrılmıştır. Binamızın teras kısmı 733,51 m² olup
ileride restoran veya düğün salonu olarak kullanılması planlanmaktadır. Ofis binalarının olduğu bölüm
246,73 m² zemin oturumuna sahip olup zemin katta 70,86 m² kafeterya, bay ve bayan mescit
bulunmaktadır. Ayrıca binada 12 ile 16 m² arasında değişen 15 adet ofis bulunmaktadır. 
Ayrıca Borsamız kompleksine bitişik Borsamıza ait Yeni mahalle 83 ada 142 parselde 6768,10 m²
arsamız mevcuttur. Bu arsanın ilerleyen süreçte farklı yatırımlar ile değerlendirilmesi planlanmaktadır.



 

OSB TOPLANTISI

İlçemize OSB kurulması için 2 yıl önce başlayan görüşmelerin bir yenisi 8
Ocak tarihinde Şerafettin Tunalı Toplantı salonunda gerçekleşti.

Toplantıda İlgili konu üzerine Güney Marmara Kalkınma Ajansı'na fizibilite
çalışması için proje sunan Borsamız da yer aldı. Toplantıya Balıkesir

Büyükşehir Genel Sekreter Yardımcısı Hüseyin DENİZ, Büyükşehir Güney
Marmara Bölge Koordinatörü İbrahim KOMAN, Sanayi ve Teknoloji İl
Müdürü Mehmet Ali AŞUK, Balıkesir OSB İmar ve Fen İşleri Başkanı
Abdullah SAGAY, İlçemiz Kaymakamı Osman ATEŞ, İlçemiz Belediye

Başkanı Nurettin GÜNEY, Ak Parti İlçe Başkanı Fahrettin ŞENER, Ak Parti
Belediye Meclis Üyesi Şafak MUT, Mal Müdürü Metin ÇELİK, İlçe Tarım ve
Orman Müdürü Yasemin AVCI, Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı Sefer
GÖÇER, Ticaret Odası Başkanı İlker KURT, Ziraat Odası Başkanı Özkan
GÜRKÖK, Esnaf Odası Başkanı Aydın SAİT ve Kardeş Gazetesi imtiyaz
sahibi İrfan AYYILDIZ katılım sağladı. Toplantıda 8.700 dönümlük bir

alanda OSB kurulması için Bakanlığa başvuruda bulunulduğu bilgisi verildi
ve tüm Susurluk Sivil Toplum Kuruluşları ile birlikte ilgili konunun takip

edilmesi kararı alındı.

HABER



 

GMKA’DAN BORSAMIZA ZİYARET

Güney Marmara Kalkınma Ajansı'na
başvuruda bulunduğumuz Sanayi
Altyapısının Geliştirilmesi (SAGE)
Mali Destek projesi kapsamında
Güney Marmara Kalkınma Ajansı
İzleme ve Değerlendirme Birimi

Uzmanı Dr. Kasım ÖZEK ve Proje
Geliştirme ve Program Yönetim

Birimi Uzmanı Tuğba BOZKURT 13
Ocak tarihinde Borsamızı ziyaret

etti. Ziyarette Borsamız Genel
Sekreter V. Hamit YILDIZ ve

Laboratuvar Sorumlusu Şule ŞAHİN
ASLAN tarafından başvuruda
bulunulan Mali Destek Projesi
hakkında bilgilendirme yapıldı.
Yapılan görüşmeler sonrasında

proje uygulama alanları olan
Borsamız Satış Seans Salonu ve

Laboratuvarı GMKA yetkilileri
tarafından incelendi.

ELAZIĞ DEPREM YARDIMI

Geçmiş Olsun Elazığ,
Geçmiş Olsun Malatya.
Susurluk Ticaret Odası

ve Susurluk Ticaret
Borsası Başkanlarımıza
ve üyelerine, Elazığ ve

Malatya'daki
depremzede

kardeşlerimize yapılan
giysi, battaniye, ısıtıcı ve

erzak yardımlarında,
göstermiş oldukları

hassasiyetten dolayı çok
teşekkür ederiz. 

Ayrıca Göbel
Mahalle'mizden

toplanan yardımlar
içinde Başta Göbel
Mahalle Muhtarımız

olmak üzere tüm
mahalle halkına teşekkür

ederiz.

HABER



 

MUHTARLAR TOPLANTISI

Şubat Ayı Muhtarlar Toplantısı 05 Şubat Çarşamba günü saat 11.00'de
Borsamız Toplantı Salonunda gerçekleşti. İlçemiz Kaymakamı Osman ATEŞ

Başkanlığında gerçekleşen toplantıya Belediye Başkan Vekili Gürhan CİHAN,
İlçe Emniyet Müdürü İlhan ÇAKIR, İlçe Jandarma Komutanı Bnb. Vedat KILIÇ,
İlçemiz Kurum Amirleri, Balıkesir Altıeylül Sosyal Hizmet Merkez Müdürlüğü,

İlçemiz Muhtarları ve Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER ve
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Mete SEYFELİ katılım sağladı.

Toplantıda İlçemiz sorun ve çözüm önerilerinin görüşülmesinin yanı sıra
Balıkesir Altıeylül Sosyal Hizmet Merkezi Müdürlüğü Çalışmaları, Türk Kızılayı
Susurluk Şubesi Çalışmaları, Susurluk Şeker Fabrikasının önemi ve yapılan

iyileştirmeler ile ilgili bilgilendirmeler yapıldı. 
Toplantıda konuşma yapan Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER;

Fiziki yapılanmamız, Borsamız Çalışmaları ve 2019 yılında faaliyete geçen
Borsamız Laboratuvarı ve Seans Satış Salonu hakkında bilgilendirmelerde

bulundu.

HABER



İlçemiz Muhtarları aracılığıyla 2020 hasat döneminde tüm çiftçilerimizi
Borsamız Satış Salonuna ürününü getirmeye davet eden Borsamız Yönetim

Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER; Yetiştirilen ürünlerin kalitesinin çok önemli
olduğunu yetiştiricilerin bu konuda hassasiyet göstermeleri gerektiğini, Satış

Salonunda ürünlerin kalitesine göre çok daha iyi fiyatlara satışının
gerçekleşeceğini dile getirdi ve alımı yapılan ürünün ücretinin gün içinde

Borsamız garantisinde ödemesinin yapıldığının bilgisini verdi. İlçemiz
Muhtarlarına çiftçilerimizi bilgilendirme hususunda ricada bulunan Borsamız

Yönetim Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER, gerekli görüldüğü ve talep olduğu
takdirde yapılacak bilgilendirme için Borsamızın da destek vereceğinin bilgisini

verdi.

 

HAYVANCILIK KURULU TOPLANTISI

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB)
bünyesindeki komisyon ve kurullar, TOBB
ev sahipliğinde toplandı. 06 Şubat 2020

tarihinde gerçekleştirilen TOBB
Hayvancılık Kurulu Toplantısına Borsamız

Yönetim Kurulu ve TOBB Hayvancılık
Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER katılım

sağladı. Toplantıda hayvancılık ile ilgili
sorunlar ve çözüm önerileri üzerine

istişarelerde bulunuldu.

HABER



 

BALIKESİR İLİ ODA/BORSA KOMİSYONU TOPLANTISI

Balıkesir İli Oda ve Borsa
Komisyonu Toplantısı 12
Şubat tarihinde Balıkesir

Ticaret Borsası'nda
gerçekleşti. Toplantıya

Balıkesir Ticaret Borsası
Başkanı Ersin ERDOĞMUŞ,

Erdek Ticaret Odası Başkanı
F. Özlem SARI, Susurluk

Ticaret Borsası Başkanı Sefer
GÖÇER, Bandırma Ticaret
Borsası Genel Sekreteri

Ertunç İŞBAY ve Balıkesir
Ticaret Borsası Genel

Sekreteri Altuğ SUĞÜR
katıldı.

KVKK/MUHTASAR BEYANNAME EĞİTİMİ

18 Şubat 2020 Salı günü
TOBB Konferans

Salonu'nda KVKK Uzmanı,
Gelir İdaresi Başkanlığı

Grup Başkanı Sayın
İbrahim ATEŞ ve SGK

İşverenler Daire Başkanı
Sayın İbrahim ÖZÇELİK'in
katılımlarıyla gerçekleşen

Kişisel Verilerin Korunması
Kanunu ve Muhatasar

Beyanname Eğitimlerine
Borsamız Genel Sekreter

V. Hamit YILDIZ ve
Borsamız Muhasebe

Sorumlusu Kübra
DAĞDEVİREN
katılmışlardır.

HABER



 

BALIKESİR İLİ ODA/BORSA YÖNETİM KURULU VE MECLİS BAŞKANLARI TOPLANTISI (Ayvalık TO)

Borsamız Meclis Başkanı
Hüseyin AVCIOĞLU TUNALI ile
Genel Sekreter V. Hamit YILDIZ

19 Şubat 2020 tarihinde
Ayvalık'ta düzenlenen Balıkesir
Oda Borsa İstişare Toplantısına

katıldılar.

GMKA TEMSİLCİLERİ BORSAMIZI ZİYARET ETTİ

Güney Marmara Kalkınma Ajansı
Yetkilileri H.Kerem ÖNER ve

Emine AKTUĞ 25 Şubat tarihinde
Borsamızı ziyaret etti. Borsamız
Genel Sekreter V. Hamit YILDIZ
ve Laboratuvar Sorumlusu Şule

ŞAHİN ASLAN'ın ev sahipliği
yaptığı ziyarette, Borsamız

tarafından Güney Marmara
Kalkınma Ajansı'na sunulan ve
onaylanan fizibilite projemiz,

Borsamız faaliyetleri ve geleceğe
yönelik hedeflerimiz ve
projelerimiz hakkında

istişarelerde bulunuldu.

HABER



 

10.BAHAR HAREKÂTI BASIN AÇIKLAMASI

81 ilde Türkiye’nin önde gelen 30 meslek örgütü, sendika konfederasyonu ve
sivil toplum kuruluşu ile bir araya gelerek, İdlib’de gerçekleşen hain saldırıya

ilişkin ortak basın açıklaması gerçekleştirildi.
2 Mart tarihinde gerçekleştirilen basın açıklamasına Borsamız Meclis Başkanı
Hüseyin AVCIOĞLU TUNALI, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Mete SEYFELİ

katılım sağladı.
Basın açıklamasının tam metni şu şekildedir; 

Değerli basın mensupları, Hepiniz hoş geldiniz.
Şu an 81 İl’de Türkiye’nin önde gelen 30’a yakın meslek örgütü, sendika

konfederasyonu ve sivil toplum kuruluşu, hep birlikte bu açıklamayı yapıyoruz 
Bizler, her kritik dönemde milletimizin ve devletimizin yanında durduk

Üstlendiğimiz sorumluluğun hakkını vererek hareket ettik 
Bugün de, İdlib’te gerçekleşen hain saldırıya ilişkin, ortak tepkimizi gösteriyoruz

Öncelikle vatanın huzuru, güvenliği ve mazlumları müdafaa etmek üzere
üstlendikleri görevde şehit olan tüm kahraman askerlerimizin ruhları şad

olsun
Rabbim şehitlerimizin mekânını cennet, eylesin

Yakınlarına sabır ve metanet, yaralılarımıza acil şifalar nasip eylesin.
Milletimizin başı sağ olsun

Askerlerimiz İdlib’de, hem ülke sınırlarımızı ve hem de mazlumları
korumaktaydı

Zira Suriye’de yaşanan zulümlere, yüzbinlerce sivilin zalimce katledilmesine,
milyonların evinden, toprağından sürülmesine, dünya sessiz kaldı

HABER



 

Türkiye’nin barış ve huzur odaklı çabalarıysa, ne yazık ki, pek çok ülkede karşılık
görmedi

Buradan tekrar sesleniyoruz
Karşımızda, insanlıktan nasibini almamış, tüm ahlaki, insani ve dini değerleri
hiçe sayan, kendi yurttaşlarını bile topraklarından eden, canlarına kasteden,

zihniyete sahip bir rejim bulunuyor
Suriye’yi her geçen gün daha da ağır bir yıkıma sürüklüyor

İşte rejim güçleri son olarak da, yapılan anlaşmalara uymayarak, askerlerimizi
kalleşçe pusuya düşürdü

Bu saldırı, asla kabul edilemez
Dolayısıyla, masum insanları katleden ve ülkemizin güvenliğine de açık tehdit

oluşturan bu rejim unsurlarına karşı sessiz kalmamız beklenemez
Tarihi ve kültürel bağlarımız bulunan, rejimin zulmünden kaçan Suriyeli

kardeşlerimizin yaşama hakkını korumak tarihi, insanı ve vicdani
sorumluluğumuzdur

Türk Devleti ve Ordusu, bugüne kadar, Fırat Kalkanı, Zeytin Dalı ve Barış Pınarı
harekâtıyla terör örgütlerine ve destekçilerine gereken cevabı en güçlü şekilde

vermiştir
Elbette bu acımasız saldırının sahipleri bunun bedelini ödeyecektir

“Bahar Kalkanı” harekâtıyla da bu bedeli ödemeye de başlamışlardır.
Şunu da herkes bilsin ki, biz, her türlü zorluğu aşmasını bilen bir milletiz
Mevzubahis vatan olunca, tüm siyasi ve fikri ayrılıkları bir tarafta bırakırız

İşte şimdi de birlik ve beraberlik içinde hareket ediyor, sabır ve dayanışma
gösteriyoruz

Ülkemizin menfaatlerini her şeyin üstünde tutuyoruz
Bugün her zamankinden daha güçlü şekilde biriz, bütünüz ve birlikteyiz

Türkiye’nin tüm kesimlerini temsil eden Mesleki ve Sivil Toplum Örgütleri
olarak, bayrağımızın altında kenetlendik

Katil rejime karşı kararlı şekilde mücadele eden devletimizin ve kahraman
ordumuzun yanındayız

Alınacak her kararın, atılacak her adımın arkasındayız
Cenabı Hak ülkemizi korusun, milletimizin birliğini ve dirliğini muhafaza etsin,

ordumuzu muzaffer kılsın.

HABER



 

TİCARET BORSALARI KONSEY TOPLANTISI
TOBB Ticaret Borsaları Konsey Toplantısı 4-5 Mart tarihinde Tarım ve Orman

Bakanımız Sn. Bekir Pakdemirli ve Ticaret Bakanımız Sn. Ruhsar Pekcan’ın
katılımıyla gerçekleşti. Toplantıya Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı Sefer

GÖÇER katılım sağladı.
BALIKESİR ODA/BORSA BAŞKANLARI TELEKONFERANS TOPLANTI

Balıkesir Valisi Sayın Ersin YAZICI, Balıkesir Büyükşehir Belediye Başkanı Yücel
YILMAZ, Balıkesir İli Oda/Borsaları ve Esnaf Odaları Başkanları ile 31.03.2020

Salı günü telekonferans görüşmesi yapıldı. Görüşmeye Borsamız Yönetim
Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER katılım sağladı. Telekonferans görüşmesinde;
İlimizde ve İlçemizde alınan sağlık ve hijyen tedbirleri, yardım kampanyaları
düzenlemeleri ve ekonomik alanda yapılması gerekenler ile ilgili istişareler

yapıldı.
TOBB /365 ODA BORSA TOPLANTI

Yönetim Kurulu Başkanımız Sefer
Göçer koronavirüs süreci ile ilgili olarak
TOBB Başkanı Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu
tarafından düzenlenen ve bütün oda

ve borsa başkanlarının yer aldığı
telekonferansa katıldı. 8 Nisan

tarihinde gerçekleşen toplantıda
Ekonomide hayata geçirilen destekler

hakkında istişarelerde bulunuldu.

HABER



 

Ülke olarak zor günlerden geçtik ve geçiyoruz. Tüm bu zorlukların altından
birlik ve beraberlik içinde kalkacağız.

Ülkemiz dışında ortaya çıkan ve hızla tüm dünyaya yayılan Koronavirüs,
hükümetimizin tüm önlemlerine karşın ne yazık ki ülkemizde de görüldü ve

hükümetimiz hızla etkin önlemler aldı. Sağlık Bakanlığımız ve Bakanımız başta
olmak üzere Ticaret Bakanımız, Milli Eğitim Bakanımız ve diğer tüm

bakanlarımız süreci samimiyet ve beceriyle yönetmektedir. Yine ilimizde İl
Valimiz ile Büyükşehir Belediyemiz, ilçeKaymakamımız ve İlçe Belediyemiz

samimiyet ve gayretle mücadele etmektedir. Biz, bu samimiyet, gayret ve iyi
niyeti görüyor ve kendilerine teşekkür ediyoruz. Susurluk Ticaret Borsası

olarak üzerimize düşecek her türlü göreve hazır olduğumuzu da beyan ve
taahhüt ediyoruz.

Yetkililerin samimiyet ve beceriyle yönettikleri bu süreçten zarar görmeden
çıkabilmek esnafından, tacirine, sanayicisinden kurum ve kuruluşlarına kadar

hepimizin samimi gayretleriyle mümkün olacaktır.
Gün, krizi fırsata çevirme günü değildir. Gün, bir kere daha kader birliği ederek

bir araya gelme günüdür. Biz Susurluk Ticaret Borsası olarak; tüm dünyada
yaşanmakta olan Koronavirüs salgınını fırsat görüp de ürünlerinde haksız fiyat

artışı yapan firmalara karşı oda ve borsamız disiplin mekanizmalarını
çalıştıracağımızı ve bu haksız fiyat artışına tenezzül eden firmalara,

mevzuatlarda hükmedildiği hâliyle hak ettikleri cezaları vereceğimizi bir kez
daha buradan kamuoyuna duyuruyoruz.

Bu kritik süreçte fırsatçılık yapan firmaların oda ve borsamıza ihbar edilmesi
önem arz etmektedir.

Herkes bilmelidir ki vatandaşlarımızı mağdur edenlere karşı sessiz
kalmayacağız.
Saygılarımla. 
Sefer GÖÇER 

Susurluk Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı

KORONO VİRÜS SALGININA KARŞI HAKSIZ FİYAT ARTIŞI BASIN AÇIKLAMASI
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BASIN AÇIKLAMASI: TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ’NE TEŞEKKÜR

Koronavirüs salgınının ekonomimize etkisi dolayısıyla, sürecin başladığı ilk
günden itibaren üyelerimizden iş dünyamızdan sorarak elde ettiğimiz sıkıntı ve
çözüm yollarını TOBB | Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ’ne iletiyoruz. TOBB

Başkanımız Sayın M.Rifat Hisarcıklıoğlu ’nun ilgili bakanlıklar ve kurumlar
nezdinde sürekli olarak takip ettiği talepler her geçen gün sonuçlanmaktadır.

İlgili Bakanlıklarımıza, kurum ve kuruluşlarımıza, Oda-Borsalarımızın
meclislerine, yönetimlerine, çalışanlarına ve Başkanımız Sayın M.Rifat

Hisarcıklıoğlu ’na, TOBB yönetimi ve çalışanlarına teşekkür ederiz.
-Susurluk Ticaret Borsası Başkanlığı

TOBB HAYVANCILIK KURULU/TELEKONFERANS TOPLANTI

Borsamız Yönetim Kurulu ve TOBB
Hayvancılık Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER,
video konferans ile gerçekleştirilen TOBB
Hayvancılık Kurulu Toplantısına katıldı. 13
Nisan tarihinde gerçekleştirilen toplantıda

Koronavirüs kaynaklı hayvancılık sorunları ve
çözüm önerileri üzerine istişareler yapıldı.
Belirlenen sorunlar ve çözüm önerileri ile

ilgili notlar alınarak ilgili kurumlara
gönderilmesi kararlaştırıldı.
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DEVLET DESTEKLİ TİCARİ ALACAK SİGORTASI BİLGİLENDİRME SEMİNERİ WEBİNARI

TOBB ve Halk Sigorta iş birliğinde 16 Nisan
tarihinde saat 14:00 'de Devlet Destekli

Ticari Alacak Sigortası Bilgilendirme
Webinarı düzenlenmiştir. Webinar

üyelerimiz ve Yöneticilerimize duyurulmuş
olup katılımları sağlanmıştır. #TOBB

organizasyonuyla Halk Sigorta Ticari Alacak
Sigortası Direktörü Ali Sertaç Canal’ın

katılımı ile “Güncellenen KOBİ’lere Yönelik
Devlet Destekli Ticari Alacak Sigortası”

semineri internet üzerinden
gerçekleştirildi. Seminerin sonunda
KOBİ’lere söz verilerek soruları canlı

yayında cevaplandı.

STRATEJİK PLANLAMA

TOBB Uzaktan Stratejik Plan Eğitimi 22 Nisan tarihinde Borsamız
Genel Sekreter V. Hamit YILDIZ ve Akreditasyon Sorumlusu Şule

ŞAHİN ASLAN'ın katılımı ile gerçekleşti.

KISA ÇALIŞMA ÖDENEĞİ BİLGİLENDİRME SEMİNERİ
Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Sayın

Zehra Zümrüt Selçuk, Türkiye Odalar ve
Borsalar Birliği Başkanı Sayın M. Rifat

Hisarcıklıoğlu ve ilgili bürokratların katılımı ile 22
Nisan tarihinde saat 14:00’te internet üzerinden
“Kısa Çalışma Ödeneği Bilgilendirme Semineri”

gerçekleştirilmiştir. Webinar üyelerimiz ve
Yöneticilerimize duyurulmuş olup katılımları

sağlanmıştır. Webinara Borsamız Genel Sekreter
V. de katılım sağlamıştır.
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BURSA /BALIKESİR ODA/BORSA BAŞKANLARI TOPLANTISI

Balıkesir Büyükşehir Belediye Başkanı Yücel YILMAZ, Bursa Büyükşehir
Belediye Başkanı Alinur AKTAŞ, TOBB Başkanı M.Rifat HİSARCIKLIOĞLU ile

Bursa-Balıkesir Oda/Borsa Başkanlarının katılımları ve TOBB Yönetim Kurulu
Üyesi Özer MATLI`nın koordinasyonunda 22 Nisan tarihinde gerçekleştirilen

video konferans toplantısında, ülke genelinde Covid-19 dolayısıyla alınan
ekonomik tedbirlerin, Bursa ve Balıkesir iş dünyasına yansımaları istişare

edildi. Toplantıya Borsamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Mete SEYFELİ
katılım sağladı.

TOBB ETÜ TIP FAKÜLTESİ HASTANESİ COVİD -19 BİLGİLENDİRME WEBİNARI

TOBB organizasyonuyla 25 Nisan tarihinde saat 14:00 'de düzenlenen TOBB
ETÜ TIP FAKÜLTESİ HASTANESİ COVİD -19 BİLGİLENDİRME WEBİNARI

üyelerimiz ve Yöneticilerimize duyurulmuş olup katılımları sağlanmıştır. TOBB
ETÜ Hastanesi Tıp Fakültesi Hastanesi’nden Medikal Direktör Prof. Dr. Necati
Çanakçı, Enfeksiyon Hastalıkları Anabilim Dalı Başkanı Prof. Dr. Halil Kurt ile

Öğretim Üyesi Dr. Barış Mustafa Poyraz’ın katılımıyla gerçekleştirilen
seminerde Covid-19 salgını hakkında bilgiler paylaşılarak, katılımcıların konu

hakkındaki soruları cevaplandırıldı.
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KREDİ GARANTİ FONU (KGF) BİLGİLENDİRME SEMİNERİ

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı M. Rifat HİSARCIKLIOĞLU, KGF
Yönetim Kurulu Başkanı Faik YAVUZ ve KGF Genel Müdürü Kasım AKDENİZ’in

katılımı ile 27 Nisan tarihinde gerçekleştirilen  Kredi Garanti Fonu (KGF)
Bilgilendirme Seminerine Borsamız Genel Sekreter V. Hamit YILDIZ katılım
sağladı. Ayrıca üyelerimiz ve Yöneticilerimize duyurulmuş olup katılımları

sağlanmıştır.

ODA/BORSA YK BAŞKANI 61 SEKTÖR MECLİSİ

Ticaret Bakanımız Sayın Ruhsar PEKCAN ve Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği
Başkanımız Sayın M.Rifat HİSARCIKLIOĞLU'nun katılımlarıyla 365 Oda ve

Borsanın Yönetim Kurulu Başkanları ve 61 Sektör Meclisinin Başkanlarına
yönelik bir bilgilendirme toplantısı düzenlendi. Video konferans yöntemiyle 30

Nisan tarihinde düzenlenen toplantıya Borsamız Yönetim Kurulu Başkan
Yardımcısı Mete SEYFELİ katılım sağladı.
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TOBB NEFES KREDİSİ BASIN AÇIKLAMASI

SUSURLUK TİCARET BORSASI ve ODASI
TOBB NEFES KREDİSİNİN YENİDEN

BAŞLADIĞININ DUYURUSUNU YAPTI

Susurluk Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER, Susurluk
Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı İlker KURT, DenizBank Susurluk Şubesi

Müdürü Barış KOÇ TOBB Nefes Kredisi ile ilgili şu açıklamalarda bulundu.
Oda/Borsa Üye İşletmelerimizin finansman sorunlarının giderilmesine katkı

sağlamak üzere geçtiğimiz dönemlerde TOBB tarafından başarıyla
gerçekleştirilen Nefes Kredisi Projesi tekrar başlatıldı.

Krediye ilişkin protokol 27 Nisan 2020 tarihinde TOBB, DenizBank ve KGF
tarafından imzalandı.

Koronavirüs salgınının ekonomik etkilerinin sınırlandırılmasına katkı sunmak
amacıyla Cumhurbaşkanlığımızca açıklanan, Hazine ve Maliye Bakanlığı

Koordinasyonunda yürütülen ekonomik istikrar kalkanı paketi kapsamında
oda/borsalarımız üyelerine düşük faizle kredi sağlamak için hayata geçirilen

TOBB Nefes Kredisi Projesinde katılımcı banka olarak DenizBank yer almıştır. 
Bu çerçevede, Oda ve Borsa üyelerimiz DenizBank Susurluk Şubesinden

27.04.2020 tarihi itibariyle itibarıyla başvuruda bulunarak kredi kullanmaya
başladılar. 

DenizBank bu hassas süreçte elini tekrar taşın altına koyarak, TOBB ve KGF
desteğinde yıllık %7,5 faiz oranı ile kredi kullandırarak, Üyelerimize nefes

aldıracaktır. Oda/Borsa Üyelerimizin kullanacağı kredi 2020 yılı sonuna kadar
anapara ve faiz ödemesiz olup 2021 yılı 12 ay eşit taksitli geri ödemeli toplam

en fazla 20 ay vadeli olacaktır.
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Daha fazla üyenin krediden faydalanabilmesini teminen Oda/Borsalarca
kullandırılacak kredilerin azami limiti 100 bin TL olarak belirlenmiştir. Bununla

birlikte Hazine ve Maliye Bakanlığı ile KGF arasında imzalanan protokol
çerçevesinde 3 milyon TL ve altında cirosu olan işletmeler azami 50.000 TL, 3

milyon TL ile 25 milyon TL (dahil) arasında cirosu olan işletmeler azami
100.000 TL kullanabilecektir.

Üyelerin krediye başvurabilmek için öncellikle Oda ve borsamızdan açıklama
olarak "Nefes Kredisi Başvurusu İçindir" ibareli faaliyet belgesi alınması

gerekmektedir.
DenizBank KGF'ye ödenecek %0,03 kefalet başvuru bedeli ve komisyonu

dışında üyelerimizden herhangi bir masraf veya komisyon talep etmeyecektir.
Bu zorlu süreçte üyelerimizi yalnız bırakmayarak bu protokolü gerçekleştiren

başta TOBB Başkanı Sayın M.Rifat HİSARCIKLIOĞLU olmak üzere Türkiye
Odalar ve Borsalar Birliği'ne, Kredi Garanti Fonu'na ve DenizBank'a

şükranlarımızı sunuyoruz.

BALIKESİR İL/İLÇE ODA/BORSALARI MÜŞTEREK MECLİS TOPLANTISI

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M.Rifat HİSARCIKLIOĞLU'nun
katılımıyla video konferans ile 5 Mayıs tarihinde gerçekleştirilen Balıkesir il ve

ilçe Oda/Borsaları müşterek Meclis toplantısına Borsamız Yönetim Kurulu
Başkanı Sefer GÖÇER katılım sağladı. Toplantıda, ekonomideki gelişmeler ve

üyelerin ihtiyaç duyduğu ek tedbir adımları görüşüldü.
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MARMARA BÖLGE TOPLANTISI

TOBB Başkanı Sayın M. Rifat
HİSARCIKLIOĞLU'nun katılımlarıyla

15 Mayıs tarihinde gerçekleşen
"Marmara Bölgesi Toplantısı'na

Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı
Sefer Göçer katılım sağladı. Devam
etmekte olan toplantıda bölgesel
sorunlarımız değerlendirilmekte

olup, çözüm önerileri üzerine
istişareler yapılmaktadır.

 EKONOMİK İSTİŞARE TOPLANTISI

Hazine ve Maliye Bakanı Sayın Berat
ALBAYRAK ve TOBB Başkanı Sayın

M.Rifat HİSARCIKLIOĞLU'nun
katılımlarıyla, 365 Oda/Borsa

Başkanları ile 61 Sektör Meclisi
Başkanlarının  iştirakleriyle 20 Mayıs
tarihinde gerçekleştirilen ekonomik

istişare toplantısına Borsamız
Yönetim Kurulu Başkanı Sefer

GÖÇER  katılım sağladı.

365 ODA/BORSA TOPLANTISI

Tarım ve Orman Bakanı Sayın Dr.
Bekir PAKDEMİRLİ, Türkiye Odalar ve
Borsalar Birliği Başkanı Sayın M. Rifat
HİSARCIKLIOĞLU ve 365 Oda/Borsa

Başkanlarının katılımlarıyla video
konferans ile 365 Oda/Borsa

Toplantısı gerçekleştirildi. 3 Haziran
tarihinde gerçekleştirilen toplantıya
Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı

Sefer GÖÇER katılım sağladı.
Toplantıda, üyelerimizin sorun ve

talepleri Tarım ve Orman Bakanımız
Dr. Bekir PAKDEMİRLİ 'ye iletildi.
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İLÇE JANDARMA KOMUTANI VEDA ZİYARETİ

Şırnak İline tayini çıkan İlçe
Jandarma Komutanımız Binbaşı

Vedat KILIÇ, Borsamıza veda
ziyaretinde bulundu. Ziyarete ev

sahipliği yapan Borsamız Yönetim
Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER,
ilçemize verdiği hizmetlerden

dolayı kendisine teşekkür ederek
yeni görev yerinde başarılar diledi

BELKİ KÜLTÜR SANAT DERNEĞİ BORSAMIZ YÖNETİM KURULU BAŞKANI SEFER
GÖÇER İLE TAŞRADA PANDEMİ RÖPORTAJINI GERÇEKLEŞTİRDİ

Belki Kültür Sanat Derneği'nin Taşrada Pandemi Belgeseli Susurluk
çekimlerinin 4. serisi Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER ile

gerçekleştirildi. Röportaj, Borsamıza ziyarete gelen Belki Kültür Sanat Derneği
Başkanı Hüseyin YILMAZ, Başkan Yardımcısı Cihat Furkan ŞENDİL, Genel
Sekreter Ceyhun BIYIKLIOĞLU, Film Yönetmenleri Okan ERYILMAZ ve Ali

ALTINÖZ tarafından gerçekleştirildi.
Röportaj sonrası Belki Kültür Sanat Derneği, Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı

Sefer GÖÇER’e “Az, Dünyanın Son Günü, Sirk Adlı kısa filmlerimizin 15.
Uluslararası Marmaris Kadın ve Sanat Festivali’nde gösterimleri için vermiş

oldukları desteklerden ötürü teşekkür plaketi takdim etmişlerdir.
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KIRSAL KALKINMA DESTEKLERİ BİLGİLENDİRME SEMİNERİ

7 Temmuz Salı günü saat 16:00’da Tarım ve Orman Bakanlığı ve Türkiye Odalar
ve Borsalar Birliği organizasyonuyla Kırsal Kalkınma Destekleri Bilgilendirme
Semineri düzenlenmiştir.  Ayrıca üyelerimiz ve Yöneticilerimize duyurulmuş

olup katılımları sağlanmıştır.
TÜBİTAK UFUK 2020 KOBİ DESTEKLERİ

08 Temmuz Çarşamba günü saat 10:00'da TÜBİTAK ve Türkiye Odalar ve
Borsalar Birliği organizasyonunda TÜBİTAK Avrupa Birliği Çerçeve Programlar

Müdürü Ufuk Atay’ın katılımı ile gerçekleştirilen seminerde “TÜBİTAK UFUK
2020 KOBİ Destekleri” anlatılmış olup seminer sonunda KOBİ’lerin konu

hakkındaki soruları cevaplandırılmıştır. Ayrıca üyelerimiz ve Yöneticilerimize
duyurulmuş olup Yöneticilerin katılımları sağlanmıştır. 
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HAYVANCILIK SEÇİMLİ MECLİS TOPLANTISI

Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı
Sefer GÖÇER, 14 Temmuz Salı

günü saat 14:00'de video
konferans ile Hayvancılık Seçimli

Meclis toplantısına katılım sağladı.

TOBB BS İKİNCİ FAZ İNSAN KAYNAKLARI VE BORDRO EĞİTİMİ

14 Temmuz tarihinde video
konferans ile gerçekleştirilen TOBB

BS İkinci Faz İnsan Kaynakları ve
Bordro Eğitimine Borsamız

Muhasebe Sorumlusu Kübra
DAĞDEVİREN katılım sağladı.

KOSGEB KOBİ DESTEKLERİ BİLGİLENDİRME SEMİNERİ

16 Temmuz 2020 Perşembe günü
saat 16:00’da, TOBB Başkanı Sn. M.
Rifat HİSARCIKLIOĞLU ile KOSGEB

Başkanı Prof. Dr. Sn. Cevahir
UZKURT’un katılımı ile internet

üzerinden KOSGEB KOBİ
Destekleri Bilgilendirme Semineri
gerçekleştirilmiştir.  İlgili seminer

üyelerimiz ve Yöneticilerimize
duyurulmuş olup katılımları

sağlanmıştır. 
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AKREDİTASYON GELİŞTİRME ZİYARETİ ÖNCESİ BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ

Eylül ayı itibariyle başlayacak
olan Akreditasyon Geliştirme

Ziyaretleri öncesi,  14 Ağustos 
 saat 10:30’da uzaktan

bilgilendirme eğitimi TOBB
Akreditasyon Müdürlüğü

tarafından gerçekleştirilmiştir.
Eğitime Borsamız Akreditasyon
Sorumlusu Şule ŞAHİN ASLAN

katılım sağlamıştır.
BALIKESİR CHP MİLLETVEKİLİ, CHP İL

BAŞKANLIĞI VE İLÇE BAŞKANLIĞI
 

CHP Balıkesir Milletvekili
Ensar AYTEKİN, CHP Balıkesir
İl Başkanı Serkan SARI, CHP
Susurluk İlçe Başkanı Bekir

BARUT, CHP İl Yönetim
Kurulu Üyeleri Sadri ÖZEN,
Mustafa YILDIRIM, Ceyhun
ERCAN, Orkun ATLAY, CHP

Susurluk İlçe Yönetim Kurulu
Üyesi Levent CANKIR ve

Belediye Meclis Üyesi İsmail
ŞAFAK borsamızı ziyaret
ettiler. Ziyarete Borsamız

Yönetim Kurulu Başkanı Sefer
GÖÇER ev sahipliği yaptı.

PROTOKOL KURALLARI VE
 KURUMSAL TEMSİL EĞİTİMİ

TOBB tarafından organize
edilen Özel Kişisel Gelişim
Programları kapsamında

“Protokol Kuralları ve
Kurumsal Temsil” eğitimi 1 ve

3 Eylül 2020 tarihlerinde
İhsan ATAÖV tarafından
gerçekleştirildi. Eğitime

Borsamız Genel Sekreter V.
Hamit YILDIZ, Laboratuvar

Sorumlusu Şule ŞAHİN
ASLAN, Muhasebe Sorumlusu
Kübra DAĞDEVİREN ve Tescil

Memuru Feyyaz POLAT katılım
sağladı.

HABER



 

ONLİNE AKREDİTASYON DENETİMİ ÖNCESİ BİLGİLENDİRME TOPLANTISI

Ekim ayında online olarak gerçekleştirilecek geliştirme ziyaretleri sürecine
yönelik 1 Eylül tarihinde online gerçekleştirilen bilgilendirme toplantısına

Borsamız Genel Sekreter V. Hamit YILDIZ ve Akreditasyon Sorumlusu Şule
ŞAHİN ASLAN katılım sağlamışlardır.

PROTOKOL KURALLARI VE KURUMSAL TEMSİL EĞİTİMİ

TOBB tarafından organize edilen Özel
Kişisel Gelişim Programları kapsamında
“Protokol Kuralları ve Kurumsal Temsil”
eğitimi 1 ve 3 Eylül 2020 tarihlerinde

İhsan ATAÖV tarafından gerçekleştirildi.
Eğitime Borsamız Genel Sekreter V.

Hamit YILDIZ, Laboratuvar Sorumlusu
Şule ŞAHİN ASLAN, Muhasebe

Sorumlusu Kübra DAĞDEVİREN ve
Tescil Memuru Feyyaz POLAT katılım

sağladı.
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KOBİ GELİŞİM DESTEK PROGRAMI (KOBİGEL) BİLGİLENDİRME SEMİNERİ

KOSGEB ve TOBB |
Türkiye Odalar ve Borsalar

Birliği işbirliğinde
gerçekleştirilen ve işletme

başına 300.000 TL’ye
kadar geri ödemesiz,

700.000 TL’ye kadar geri
ödemeli olmak üzere

toplam 1.000.000 TL’ye
kadar destek verilebilen

“KOBİ Gelişim Destek
Programı (KOBİGEL)”
hakkında 9 Eylül 2020
Çarşamba günü saat
14:00'te bilgilendirme

semineri düzenlenmiştir.
 

KPS VE KVKK BİLGİLENDİRME WEBİNARI

İçişleri Bakanlığı Nüfus ve Vatandaşlık
Hizmetleri Genel Müdürlüğü merkezi veri

tabanında yer alan verilerin, alıcı kurumlarla
çevrimiçi paylaşımına ilişkin usul ve esasların

düzenlendiği Kimlik Paylaşım Sistemi
Yönetmeliği 21.8.2020 tarihli Resmi

Gazete'de yürürlüğe girmiştir. TOBB'ne bağlı
Oda ve Borsa Çalışanlarına, Özel Kurumsal

Gelişim Programları kapsamında Kimlik
Paylaşım Sistemi (KPS) kullanım esasları

hakkında ve KPS'den elde edilecek verilerin
kişisel veriler olması sebebi ile Kişisel

Verilerin Korunması Kanunu'nun (KVKK)'da
anlatıldığı KPS VE KVKK Bilgilendirme

Webinarı, 10 Eylül 2020 tarihinde
gerçekleştirilmiştir.

Borsamız Genel Sekreter V.
Hamit YILDIZ, Muhasebe

Sorumlusu Kübra
DAĞDEVİREN ve Akreditasyon

Sorumlusu Şule ŞAHİN
ASLAN katılım sağladı.

HABER



 

KVKK VE VERBİS EĞİTİMİ Kişisel Verileri Koruma Kurumu
(KVKK) ile Türkiye Odalar ve Borsalar
Birliği işbirliğinde 15 Eylül tarihinde
gerçekleştirilen seminerde, Kişisel
Verilerin Korunması Kanunu ve bu

kapsamda KOBİ’lerin yükümlülükleri
hakkında bilgi verilmiş olup ve son

kayıt tarihi büyük ve orta ölçekli
işletmeler için 30/09/2020 olan

VERBİS kaydı hakkında
bilgilendirmeler yapılmıştır. Seminere

Borsamız Genel Sekreter V. Hamit
YILDIZ ve personeli katılım

sağlamıştır. Ayrıca ilgili seminer
üyelerimize duyurulmuş olup

katılımları sağlanmıştır. 
COVİD 19 İLE MÜCADELE BİLGİLENDİRME TOPLANTISI

Susurluk Ticaret Odası ve Susurluk Ticaret Borsası organizasyonuyla; İlçemiz
Kaymakamı Sayın Osman ATEŞ ve Sağlık Grup Başkanı Sayın Dr. Fatih Evren

OCAKTAN'ın bilgilendirme yaptığı, üretici firmalarımız ve temas oranının yoğun
olduğu firmalarımızın katılımı ile tüm hijyen ve güvenlik önlemleri alınarak

Şerafettin Tunalı konferans salonunda 15 Eylül tarihinde saat 11:00'de "Covid-
19 ile Mücadele Bilgilendirme Toplantısı" gerçekleştirildi. Bilgilendirmenin

sonrasında, toplantıya katılan firma yetkililerinin soruları cevaplandırılarak en
etkin tedbirlerin nasıl alınacağına dair istişarelerde bulunuldu.

 

HABER



 

TİCARET BORSALARI KONSEY TOPLANTISI

TOBB Ticaret Borsaları Konsey toplantısı,
TOBB Başkanı Rifat HİSARCIKLIOĞLU'nun

başkanlığında, 21 Eylül tarihinde saat
16:00'da video konferans aracılığıyla
gerçekleştirildi. Toplantıya Borsamız

Yönetim Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER
katılım sağladı. Toplantıda, tarım

sektöründeki durum, ürün piyasaları ve
sorunları ele alındı. İlgili bakanlıklara ve
kamu kurumlarına iletilecek talepler ve

öneriler görüşüldü.

SOSYAL MEDYA YÖNETİM EĞİTİMİ

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği
tarafından organize edilen Sosyal Medya
Yönetim Eğitimi 7 Ekim 2020 Çarşamba

günü saat 15:00’te Samet ÇELİK'in
sunumuyla gerçekleştirildi. Eğitime

Borsamız Akreditasyon ve Kalite Sistem
Sorumlusu Şule ŞAHİN ASLAN katılım

sağladı.
Eğitimde Sosyal Medya kullanımı ile ilgili

detaylı bilgilendirmeler yapıldı.

AKREDİTASYON GÖZDEN GEÇİRME DENETİMİ

Borsamız Akreditasyon Geliştirme
ziyareti 8 Ekim Perşembe günü Türk

Loydu denetçisi Serkan ŞAHİN tarafından
online olarak gerçekleştirildi. Borsamız
Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Şule

ŞAHİN ASLAN tarafından yürütülen
Geliştirme Ziyaretinde, Türk Loydu
denetçisi Serkan ŞAHİN Borsamızın

iyileştirilebilecek yönlerine değinerek
bilgi ve tecrübeleriyle katkılar sağladı.

HABER



 

TSE 1. GÖZETİM DENETİMİ

Susurluk Ticaret Borsası; Türk
Standartları Enstitüsü (TSE) Bursa

Bölge Müdürlüğü tarafından yapılan
TS-EN-ISO 9001:2015 Kalite
Yönetim Sistemi 1. gözetim

denetimini 30 Ekim tarihinde
başarılı bir şekilde tamamladı.

Denetim TSE Baş Tetkikçisi Aydal
KAÇMAZ tarafından gerçekleştirildi.

DEVA PARTİSİ YÖNETİCİLERİ BORSAMIZI ZİYARET ETTİ

Deva partisi yöneticileri 17 Kasım
tarihinde Borsamızı ziyaret etti.

Ziyarete Borsamız Meclis Başkanı
Hüseyin AVCIOĞLU TUNALI ev

sahipliği yaptı.

SUSURLUK BELEDİYE BAŞKANI ZİYARETİ

İlçemiz Belediye Başkanı Nurettin
Güney ve Belediye Meclis Üyesi
Ömer Öztürk Borsamızı ziyaret
etti. Borsamız Yönetim Kurulu

Başkanı Sefer GÖÇER'in ev
sahipliği yaptığı ziyarette

Borsamız binasının tanıtımını
yaptı.

HABER



 

SUSURLUK KAYMAKAMLIĞI ZİYARET

Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı Sefer GÖÇER, Meclis Başkanı Hüseyin
AVCIOĞLU TUNALI, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Mete SEYFELİ ve Genel
Sekreter V. Hamit YILDIZ, ilçemize yeni atanan kaymakamımız Sayın Muammer

KÖKEN'e hayırlı olsun ziyaretinde bulundu.

HABER



 

Bölge Trafik Denetleme ve İstasyon Amiri İbrahim BODUR

1. İbrahim Bey merhaba. Öncelikle bize zaman ayırdığınız için teşekkür ederiz.
Kısaca kendinizi tanıtabilir misiniz?
Ben İbrahim BODUR, 31.12.1975 Balıkesir doğumluyum. Evli ve bir çocuk babasıyım.
Susurluk Bölge Trafik Denetleme İstasyon Amirliğine 2019 yılından bu yana görev
yapmaktayım. 
2. Bölgedeki görev ve sorumluluklarınız hakkında bilgi verebilir misiniz?
Susurluk Bölge Trafik Denetleme İstasyon Amirliğimiz ilimiz sınırları dâhilinde bulunan
karayollarında (32) personel ve (5) araçla toplam 45+500 Km. karayolu ağı
denetlenmektedir. Yapılmakta olan denetim çalışmalarımız doğrultusunda elde edilen
istatistiki bilgiler ışığında trafik kazalarının yoğunlaştığı bölgeler tespit edilmekte ve
çalışmalarımız bu bölgelerde yoğunlaştırılmaktadır. Ayrıca Karayolundan kaynaklanan
sorunlar tespit edilerek derhal ilgili kurumlara iletilmekte ve sonucu takip edilmektedir.
 
3. Yol üstünde olmanın avantaj ve dezavantajları nelerdir ve bölgedeki suç
oranlarına etkisi var mıdır? Varsa Nedir?
Yaptığımız hizmet gereği vatandaşlarımızla birebir iletişim halinde olmamız dolayısıyla
vatandaşlarımızın bize erişilebilirliği açısından yol üzerinde bulunmak bizleri mutlu
etmektedir. Yol üzerinde bulunmak, suça karışacak insanlar üzerinde caydırıcılık etkisi
bıraktığından suç oranlarına olumlu etkisi bulunmaktadır. Yapılan denetimlerde ise
yakalama, aranma kaydı bulunan kişiler muhafaza altına alınarak polis merkezi ve
jandarma ekiplerine teslim edilmektedir. 



 

4. Sorumluluk sahanızda tutulan istatistikler hakkında bilgi verebilir misiniz?
Yapılmakta olan denetim çalışmalarımız doğrultusunda tanzim edilen ceza tutanakları,
trafikten men edilen araç bilgileri, geçici yada daimi olarak el konulan sürücü belgeleri,
meydana gelen trafik kazaları ile ilgili verilerin istatistikleri düzenli olarak tutulmaktadır.  
2018 yılında 5 ölümlü kaza meydana gelmiş, 5 vatandaşımız hayatını kaybetmiştir. 79
yaralamalı kaza meydana gelmiş, 145 vatandaşımız yaralanmıştır. 98.697 araç ve
sürücüsünün kontrolü yapılmış, 7022 adet sürücü belgesine 13.296 adet aracın tescil
plakasına olmak üzere toplamda 20.318 trafik idari para cezası karar tutanağı tanzim
edilmiş, 1.703 araç trafikten men edilmiştir. 
2019 yılında 5 ölümlü kaza meydana gelmiş, 5 vatandaşımız hayatını kaybetmiştir. 65
yaralamalı kaza meydana gelmiş, 113 vatandaşımız yaralanmıştır. 122.202 araç ve
sürücüsünün kontrolü yapılmış, 8.688 adet sürücü belgesine 18.479 adet aracın tescil
plakasına olmak üzere toplamda 27.167 trafik idari para cezası karar tutanağı tanzim
edilmiş, 1.823 araç trafikten men edilmiştir. 
2020 yılında 2 ölümlü kaza meydana gelmiş,  2 vatandaşımız hayatını kaybetmiştir.  42
yaralamalı kaza meydana gelmiş, 86 vatandaşımız yaralanmıştır.  118.397 araç ve
sürücüsünün kontrolü yapılmış,  6.261 adet sürücü belgesine 17.364  adet aracın tescil
plakasına olmak üzere toplamda 23.625 trafik idari para cezası karar tutanağı tanzim
edilmiş,  740 araç trafikten men edilmiştir. 



Rahmi Anıl BAŞARAN
27 Mart 2000 tarihinde dünyaya geldi. 3

yaşında balonla top gibi oynamaya başladı.
Balona ayakla ve kafayla vuruyor saatlerce

oynuyordu. Annesi ve komşu annesinin kazak
örerken kullandığı iplerin bitiminde makaraları
toplar oyun oynardı. Oyunu şuydu: Makaraları
huni gibi dizerdi aralarından slalom yapardı.

Motosiklet ile sahaya götürürdüm. Antremanı
izler makaralar ile yapılan çalışmaları yapmaya

çalışırdı.Bir-iki oyuncak arabası oldu ama
makaralar, balonlar ve daha sonra 3 numara

topu oyuncağı oldu.
 
 

1964 yılında dedesiyle, 1969 yılında babasıyla, 1992 annesiyle, 1994 yılında
ablasıyla, 2000 yılında kendisiyle kapı komşusu, amcası, hocası oldum. Evimizin

karşısında bayır olan bir çayır vardı. Elinden tutup bayırı çıkarırdım. Geri geri
koşardım. Evimizin önünde ve çayırda mahallenin tüm çocukları benimle futbol,

voleybol, ayak tenisi, istop oynardı. Anıl’ın 4-5 yaşları böyle geçti. Eve geldiği zaman
bizde yemek yer, yengesi ne yaparsa hiç ayırmaz ve yerdi. Yalnız bana sormadan

yemezdi. “Amca Sporcular bunu yer  mi, bunu içer mi?” diye sorardı.

6 yaşına geldiğinde halı sahada ve çim sahada futbol okulu çalışmalarına katıldı.
2006 yılında kapalı spor salonunda ilk olarak seyirci karşısına çıktı. Zamanın İlçe
Kaymakamı Mahmut Şirinoğlu’nun kitap okuma kampanyasında kapalı salonda

turnuva düzenlendi. Büyüklerin katıldığı turnuvaya gösteri grubu olarak iki takımla
katıldık. “Kitap en iyi arkadaştır.” pankartı ile üç kez tekrarla sloganı yüksek sesle
söylüyor ve sonrasında gösteri maçı yapıyorduk. Daha sonra turnuva bitiminde

1997-1998-1999 ve 2000 doğumlu sporculardan iki takım yaparak çim sahada gece
ışıklandırmada maç yapıyorduk. Anıl kendinden 2-3 yaş büyüklerle birlikte oynuyor

ve dikkat çekiyordu.



Yaz okulunda okullar tatil olunca sayı çoğalıyor. Mevcut öğrencilerden seçme yapıp
Balıkesir - Bandırma - Karacabey ile hazırlık maçı yapıyorduk. Anıl sürati, çabukluğu,

kuvveti ve iş bitiriciliği ile dikkat çekiyordu. Her geçen gün kendini geliştiriyordu.
2010

yılında Balıkesir’de tüm ilçe takımlarından oluşan takımlarla bir turnuva düzenlendi.
Susurluk İlçesi olarak şampiyon olduk. Anıl turnuvada çok beğenildi, gol kralı oldu.

Aynı zamanlarda Balıkesir, Manisa, Akhisar, Yalova takımlarından oluşan bir turnuva
düzenlendi. Turnuvaya beşinci takım olarak bizi davet ettiler, şampiyon olduk, Anıl

da gol kralı oldu. Akhisar
takımhocaları ve yöneticileri çok beğendiklerini ve takımlarına almak istediklerini

söylediler. Bu arada Manisa spor yöneticileri özel olarak benle çocuğu Manisa spor
tesislerine götürdü gezdirdi. Bir lokantaya götürüp karnımızı doyurdu, bir mağazaya
girip güzel marka krampon, spor ayakkabı ve eşofman aldı. Arabayı sağa çekip, “Şu
gördüğünüz evi ona tahsis edeceğim, içini ben dolduracağım, okulu şu karşıdaki

okul olacak, bana bir hafta içinde cevap verin.”dedi.
 

           Anıl’ın gözü Galatasaray’daydı. Baba, anne, abla fanatik Cimbomludur.
İstanbul’a seçmelere gitti. Orada akrabalarında kaldı. Turnuvada oynatmışlar

beğenmişler fakat kalma problemi olur, hafta sonu getirip-götürmeniz gerekir
demişler. Orada Fenerbahçe hocalarının dikkatini çekmişve babaya ulaşmışlar.

Baba bana durumu söyleyince Susurluklu Oğuz Özgül’ü aradım. Balıkesir Spor, Siirt
Petrol Ofisi. Fethiye Spor Kulüplerinde futbol 

oynamış, o ara da İstanbul’da ticaretle uğraşıyor. Uzatmayalım, devreye girdi.
Akraba Yücel Özkan bastırdı, çocuk Fenerbahçe’ye gitti. Fenerbahçe ile

antrenmanlara çıktı. Hazırlık maçlarında, turnuvalarda oynadı. Akrabalarında kaldı.
Hafta sonları babası gidip aldı.

 
2011 yılına kadar TFF 10 yaşını dolduran sporcuya lisans çıkarıyordu. 2011

yılında ilk defa 11 yaşında lisans çıkardılar. 5 Eylül Spor olarak biz, yaşı
dolmadığı için lisans çıkaramadık. 11 yaşında ilk lisansı Fenerbahçe’de çıktı.

Babasına o kadar söyledim anlatamadım. Bizde lisans çıksın kulübün adı
duyulsun, olmadı, dinletemedik. Şimdi Kulübün ismi geçmiyor. 3 yaşından 11

yaşına kadar benim yanımda antrenman, maç, turnuvalara gitti.
Ne Bursa, ne Akhisar, ne Manisa, ne İzmir, ne Foça kaldı, her yere gittik.



 

Babasının İstanbul’a tayiniyle birlikte, Fenerbahçe’de Kadroya giriyor, goller
atıyordu. Hoca değişince kadrolar değişiyordu. Son yıl biraz sıkıntı çekti. 31.12
2012 yılı yılbaşı tatilinde anne ve ablası Kadıköy’deki evine otobüsle gidiyorlar.
Abla yılbaşı gecesi rahatsızlanıyor ve 2013 sabahı vefat ediyor. Bu travmadan
sonra İstanbul’da kalması uygun olmaz diye takım arıyoruz. Balıkesir Spor ile

bağlantı kuruyoruz. Altyapı koordinatörü futbolcum Eşref Erkekoğlu ile
konuşuyor transferi tamamlıyoruz. Fenerbahçe 30.000 lira para istiyor. Araya
bir sürü arkadaşı, dostu devreye sokuyoruz. Simsar hocalar bir türlü fiyattan
düşmüyorlar. Baba hemşire olan hanımını emekli yapıp, emekli tazminatını

Fenerbahçe’ye verip transferini düşünürken zaman daralıyor, lig başlayacak.
Kızını kaybetmiş baba bir de çocuğu kaybetmek istemiyor. En sonunda Aziz

Yıldırım’ın sekreterine ulaşıyor, durumu mektupla da bildiriyor. 19 Eylül 2013
tarihinde transfer gerçekleşiyor. Anıl Balıkesir Sporlu oluyor.

 

13 yaşında iken U14 akademi ligi kadrosunda oynuyor. Daha sonra U15, U16,
U17 ve U19 takımlarında oynarken gol kralı oluyor, şampiyonluk yaşıyor ve 17

yaşında 3 yıllık profesyonel imza atıyor. Bu arada Balıkesir Büyükşehir
Belediyesi’nin organize ettiği turnuvada Yeni Mahalle ismiyle benim kurduğum

takımda şampiyon oluyor. İlkay Gündoğan’ın sponsorluğunda Almanya’ya
takım halinde gidip, maçını izleyip, tatil yapıp geliyor. Benim asistan hoca
Rıdvan Karaca tüm turnuva ve Almanya serüveninde sonuna kadar katkı

sağlıyor.

Balıkesir’de başında hocalık yapan Murat Gül benim son görev yaptığımda
yanımda asistan olarak çalışmıştır. Anıl Fenerbahçe'den geldi, hocası

Murat Gül ise Fenerbahçe U16 takımının başına geçti.



 

Balıkesir Spor’da 3 yıllık sözleşmesi olan Rahmi Anıl Başaran’ın sezon sonu
sözleşmesi bitiyordu. Fenerbahçe bir kuruş para vermeden Anıl’ı aldı. Bir yıl

sözleşmeyi uzatıp Trabzon Spor’a verdi. Ve Rahmi Anıl Başaran 4 yıllığına
Trabzon Sporlu oldu. Aynı zamanda U20 ve U21 Genç Milli Takım kadrosuna

seçilerek ilçemizin 4. Genç Milli oyuncusu olarak tarihe geçti. Susurluk ilçesinin
gururu oldu.

Önce anne ve babasının emekleri, daha sonra rahmetli ablasının, babaanne ve
dedesinin ve komşu annesinin emekleri ödenmez. Okul beden eğitimi

öğretmenleri Susurluk Spor, 5 Eylül Spor antrenör ve sporcuları hepsi katkı
sağlamıştır. İlçemizin basın mensupları

tüm gelişmelerinde katkı sağlamıştır. Balıkesir Sporda başta Murat Gül olmak
üzere Eşref Erkekoğlu, Mesut Dilsöz ve Can Cangök ile profesyonel kadroda
süre almasını sağlayan ve forma veren öncelikle Ali Tandoğan hoca olmak
üzere Giray Bulak hocaya teşekkürler. Bir teşekkür takım arkadaşlarına, bir
teşekkür Balıkesir Spor’da çalışan emekçi personele ve son olarak yönetim

kuruluna, başkan ve genel kaptan Sezgin Dedeoğlu’na…..
 

Bir sitem de benden... 45 yıl bu top tarlasında çalışan bir spor emekçisi olarak
25 yıl Balıkesir Spor’a futbolcu verdim. Hiç bir futbolcu için bir kuruş para

almadım, bir kuru teşekkür de almadım. Kamuoyunun takdirine…

Fehim DİKMEN



 

İktisatçı/Hukukçu/Tarih Bilimci Araştırmacı yazar - NURETTİN KUŞ 
Dergimizin bu sayısında Türkiye Cumhuriyetinin kurucusu Ulu önder  Mustafa Kemal

Atatürk'ün Balıkesir ilimizi ziyaretleriyle Susurluk'tan geçişlerini ve Batı Anadolu Marmara
ve ilimizle ilgili  ziyaretlerinde ziyaretlerin konularını araştırma çalışmalarımızı bilgilerinize

sunacağım. Borsamız üyelerine ve okuyucu kitlemize Susurluklulara ATATÜRK ün
seyahatleri ile bilgileri aktarmaktan mutluluk duyuyorum. Saygılarımla. 

 

 MUSTAFA KEMAL PAŞA ATATÜRK 1923 BATI ANADOLU GEZİSİ VE TEMASLARI  
 

Mustafa Kemal Paşa 20-24 ocak 1923 günleri Bursa'ya ikinci ziyaretine gelir. Annesi
Zübeyde Hanım vefat edeli bir hafta olmuştur ve buradan da hiçbir yere uğramadan

İzmir'e annesinin mezarını ziyaret hem de evlenme ile ilgili işlemler için İzmir'e geçmeyi
planlar.

Bununla beraber asıl Batı Anadolu ziyaretleri amacı Nutukta açıkça belirttiği gibi siyasi
fırkaya dönüş ve cemiyetleri intibak ve anlatım halkın içine girmekti. Bursa ziyareti (20-24

Ocak 1923) Atatürk, birinci gezisinden yaklaşık iki buçuk ay sonra 20-24 Ocak 1923 günleri
Bursa'ya ikinci kez gelir.

 
Bu gezisi şuasında, Çekirge caddesindeki Köşk (Atatürk Köşkü Müzesi), Bursa Belediyesi

tarafından satın alınarak O'na armağan edilir. 23 Ocak gecesi yine Şark Tiyatrosu'nda
düzenlenen bir toplantıda, cumhuriyet rejimine yönelişin ve siyasal parti kurmanın kaçınılmaz

zorunluluğu üzerinde durmuş ve topluluğa konuşmuştur.



 

Bu gezisi şuasında, Çekirge caddesindeki Köşk (Atatürk Köşkü Müzesi), Bursa Belediyesi
tarafından satın alınarak O'na armağan edilir. 23 Ocak gecesi yine Şark Tiyatrosu'nda

düzenlenen bir toplantıda, cumhuriyet rejimine yönelişin ve siyasal parti kurmanın kaçınılmaz
zorunluluğu üzerinde durmuş ve topluluğa konuşmuştur. 

Bu anıda, bir soru üzerine, o zamana değin heykel yapmanın günah sayıldığı Müslüman ülke
Türkiye'de, uygarlık yolunda ilerleyebilmek için heykel yapmanın önkoşullardan biri olduğuna
değindiği şu konuşmayı yaptı: "Anıtlardan söz eden arkadaşımızın amacı heykel olsa gerektir.

Dünyada uygar, ileri ve gelişmiş olmak isteyen herhangi bir ulus, ne olursa olsun heykel yapacak
ve heykeltıraş yetiştirecektir. Anıtların şuraya buraya tarihsel anı olarak dikilmesinin dine aykırı

olduğunu savlayanlar, şer'i hükümleri yeterince incelememiş ve araştırmamış olanlarda: İnsanlar
gelişmiş olmak için bazı şeyleri gereksinirler. 

Bir ulus ki resim yapmaz, bir ulus ki heykel yapmaz, bir ulus ki bilimin gerektirdiği şeyleri yapmaz;
itiraf etmeli ki, o ulusun ilerleme yolunda yeri yoktur. 

Oysa ki bizim ulusumuz gerçek niteliğiyle uygar ve ileri durumda olmaya yaraşıktır ve yaraşır
olacaktır.

"Atatürk, ertesi günü, yeni vefat etmiş olan annesi Zübeyde Hanım'ın mezarını ziyaret etmek
amacıyla. İzmir'e hareket eder. Üç günlük temasların sonrasında 24 OCAK 1923 Bursa dan ayrılır

 

MUSTAFA KEMAL PAŞA BURSA'DA HALKA HİTAP EDERKEN



 

 

T.B.M.M. Başkanı ve Başkomutan Mustafa Kemal Paşa 14 Ocak 1923’de çıktığı Batı
Anadolu gezisi kapsamında İzmir’i de ziyaret etmiştir. Mustafa Kemal; bu gezinin
amacını Büyük Nutuk’unda şöyle açıklamaktadır: “İlk Meclis son senesine dâhil

olmuş bulunuyordu. Yeni intihap[seçim] münasebetiyle, Anadolu ve Rumeli
Müdafaa-i Hukuk Cemiyeti’ni siyasî bir fırkaya tahvil etmeğe [partiye

dönüştürmeye] karar vermiştim. Sulh takarrür ettiği [gerçekleştiği] takdirde,
cemiyet teşkilâtımızın, siyasî fırkaya inkılâbını lüzumlu görüyordum. Bu hususta da

halk ile bizzat hasbıhal etmeği muvafık ve faydalı mütalaa ediyordum. Zaferden
sonra talim ve terbiye ile iştigale başlamış olan ordumuzu da yakından görmek

istiyordum. İşte bu maksatlarla, Garbî Anadolu’da bir seyahat icra etmek üzere 14
Kânunusani [Ocak] 1923 tarihinde Ankara’dan hareket ettim. Validemin vefat

haberini Eskişehir’de aldım İzmir'e yetişmenin mümkün olmadığı ve memleketin
zaman kaybedecek lüksü yoktu ve gerekli olabilecek yapılması gerekenlerin halka

anlatılması bir an önce teşkilatların hızlandırılması gerekmekte idi. Eskişehir ve
sırası ile oradan İzmit, Bursa, İzmir, Balıkesir’de halkı münasip mahallerde

toplayarak uzun hasbıhallerde bulundum. Ahalinin, bana istedikleri gibi serbest
sualler tevcih etmesini talep ettim. Sorulan suallere cevap teşkil etmek üzere altı

saat, yedi saat devam eden konferanslar verdim” İzmir’i de kapsayan bu uzun Batı
Anadolu ziyareti Atatürk’ün yaşamındaki önemli olaylara da sahne oldu.
Bunlardan ilki annesi Zübeyde Hanım’ın vefat haberini gezinin hemen

başlangıcında Eskişehir’de almasıydı. Gezi süresince yaşanan bir diğer önemli
gelişme Mustafa Kemal Paşanın, 29 Ocak 1923 günü, saat 17.00’de, İzmir’in

tanınmış ailelerinden olan Uşakîzadelerin Göztepe’deki konağında sade bir nikâh
töreni ile evlenmesiydi.. Mustafa Kemal Paşa, nikâh töreninden birkaç gün sonra

İzmir gazetecileri ile gerçekleştirdiği görüşmede; Lozan Konferansı’ndaki
tıkanıklığın, emperyalist devletlerin Türkiye’nin tam bağımsızlığını tanımama

eğilimlerinden kaynaklandığını, İtilâf Devletleri’nin, Türkiye’nin ve Türkiye halkının
varlığının ve gelişmesinin kesinlikle zorunlu kıldığı şartları kabul ve onaylayıcı bir

düşünceye henüz gelmedikleri anlaşılıyor ifadesiyle dile getirerek, Milli
Mücadelede Türk ulusunun hangi devletlerle ve güçlerle, hangi tür amaç için

savaştığını basın yoluyla halka bildiriyordu. Kente yakın diğer yerleşim
birimlerindeki incelemeleri ister. Manisa ya ilk gelişi ve halkı selamlaması ziyareti

26 Ocak 1923 günüdür. Ve ayni gün İzmir'e varır. 29 Ocak 1923'te İzmir'de Lâtife (
Uşaklıgil ) ile evlendi. Bu evliliğin ilk haftasında da bir yurt gezisine çıkarak

Balıkesir’e kadar gelir. Bunlardan ilki İzmir'den hareketle Manisa Akhisar 5 Şubatta
gelen ATATÜRK’ün seyahati trenle devam eder. 

 



 

İzmir'den trenle Balıkesir’e gelen Mustafa Kemal Paşa'nın beraberinde eşi ve Kâzım
Karabekir Paşa. (6 Şubat 1923)



 

Heyet bulunuyordu. Milli kuvvetler caddesi üzerine serilen halılar ve devasa taklarla
Süslenen cadde boyunca halkı selamlayarak Belediye binasına gitti ve burada yapılan
geçit törenini izledi. Balıkesir Gazi Mustafa Kemal Paşayı büyük bir sevgi ve coşku ile

kucakladı.
 Pasa geceyi Sacitzade Mahmut Bey'in evinde geçirdi.

6 Şubat 1923 günü öğleyin Paşa Camii'nde okunan mevlitten sonra minbere çıkarak
bir konuşma yaptı. "Balıkesir Hutbesi" diye anılan bu konuşmasında” Allah'ın

birliğinden şanının yüceliğinden ve İslam dininin son din olduğu ve buna bağlı olarak
kusursuz din olduğundan bahisle Allah birdir, şanı büyüktür. Allah’ın selameti, atıfeti ve

hayrı üzerinize olsun der.

Atatürk’ün Balıkesir’e ilk gelişi ve ilk ziyareti idi. ATATÜRK için BALIKESİR’in
önemi çok büyüktü. Yüreğindeki yeri bir başka idi. Milli mücadelenin ilk

ateşinin yakıldığı il olarak.. 
 



 

ATATÜRK VE SUSURLUK, Atatürk’ün Susurluk halkı ile buluşması.(1925)
Gazi Mustafa Kemal Paşa 8 Ekim 1925 günü Bursa'dan, (Şapka Devrimi'ni başlattığı

Kastamonu gezisinden sonra, Atatürk bir yurt gezisine çıkıyordu. Bu gezisi bir ay sürecekti.
Ankara-Eskişehir-İzmit-Mudanya yolu ile 22 Eylül 1925 sabahı saat 7.00'de Bursa'ya geldi.

26 Eylül 1925 günü İstanbul'dan gelen Mısır eski Hidivi Abbas Hilmi Paşa ile görüştü.
Gezileri devam eden paşa Ekimin 8'inde Mudanya'ya geldi ve Ertuğrul yatı ile Bandırma'ya

hareket etti. Saat 13:00'de Bandırma'ya geldi ve bu Bandırma'ya ilk gelişi idi.

Henüz inşaat halinde olan eski iskeleden karaya çıkarak, sahilde coşkuyla kendisini bekleyen
Bandırmalılarla kucaklaşmıştır. 2 yıldan fazla süren işgal yıllarında yaşanan kara günlerdi.

Edincik ve Erdek’le birlikte işgalden en son kurtulan kentlerimizden biri olan Bandırma
işgalciler tarafından yakılarak adeta harabe bir kent haline getirilmişti. Yurdumuzu

işgalcilerden temizleyen, Türkiye Cumhuriyeti’ni kuran ve yeni Cumhuriyetin çağdaş
dünyadaki yerini alabilmesi için gerekli devrimleri hayata geçiren büyük ATATÜRK, 8 Ekim

1925 günü Bandırma’ya geldiğinde bu durumu gözlemleyerek Bandırmalılara şöyle
seslenmiştir:

 “Milletimiz çalışkandır. Bu fazileti taşıyan Bandırmalıların şehirlerini imar edeceklerinden,
halen barut ve is kokan bu beldeyi mamur hale getireceklerinden asla şüphe etmiyorum.”

 Atatürk Bandırma’dan özel trenle saat 15. 30 gibi hareket etti. Aksakal, Okçugöl
istasyonlarından geçerken büyük coşku ile karşılandı. Saat 17.28 gösterdiğinde tren

Susurluk’ta idi.



 

Susurluk’ta çok kısa mola veren trenden coşku içinde İstasyon ve çevresini dolduran bayrak
ellerinde kalabalık halkı, öğrencileri ve öğretmenleri mutlulukla selamladı. Susurluk’un son

nahiye müdürü Fuat Bey, Belediye Başkanı İbrahim Çaylak Susurluk’un ileri gelenleri ve
gazilerle, esnaf ve idari yöneticilerle, A. Tevfik Efendi, dava vekili Rıfkı Ünder, Hafız Hacıkuş

Süleyman Efendi, Karakayalı Mehmet Efendi, Hafız Kamil Bey, Mehmet İhsan Bey,
Abdurrahim Bey, Ziraat fen M. Nuri Dündar, İsmail Hakkı Bey, Rıfat Bey, Daniş Bey,

Dr.İbrahim Ethem Bey, Telgrafçı Cemal Bey, Postacı Sadık Ahmet, Muradiye köylü Mustafa
Efendi, Yahyaköylü Gafur Bey, Sadık Süleyman Beyi. Hamit Şükrü Bey, Mehmet Muhsin Bey,

Sıhhat Memuru Mustafa Niyazı Bey, Abdullah Bey, Helvacıoğlu Mehmet Efendi, Ömerköy’den
Hasan Basri Bey, Sait Adil Bey, İbrahim Çaylak Efendi, Ali Kasım Balat Efendi, Daniş Türker

Efendi, Hasan Şen Efendi, Süleyman Ergün Efendi, , Sucukçuların Mehmet Efendi,
Karapürçekli Gazi fırıncı Hüseyin Efendi, Yörük İbrahim Efendi, Sultançayırlı Abbas Ağa Rahmi

Selçuk Efendi, Mehmet Songür Efendi, Aziziyeli Çerkes Ayan Mehmet Aga Efendi. 



 

Kalfaköylü İsmail Efendi, Ömerköylü çerezzade Mehmet Efendi, Hüsnü Aykut Efendi,
Dobrucalı Mehmet Efendi, Kepeklerli Hamit Aga ve topluluk hoş geldiniz denildi, bir arzusu

emirleri olup olmadığı sorulduğunda milli mücadele yıllarında nasıl güçlü kudretli çalışkan bir
fert olarak milli mücadeleye katıldı iseniz birliği kurdu iseniz bu gün de daha azimle güçle
eğitim için ziraatte, ticarette kalkınma için daha çok çalışmaya başarmaya ihtiyacımız var,
sizlere güveniyorum sizlerden hayvancılık ziraat alanında kalkınma bekliyorum. Kalkınma

eğitim zamanı dedi. Nahiye müdürü ve rahmetli Rıfkı Ünderin ve büyüklerimizin
anlattıklarından hatırlıyoruz. Demiryolu boyunca Atasını görmek isteyen Susurluklular Atasını
görmekten mutlu olarak bayrak ve el sallıyorlardı. BALIKESİR’e akşamüzeri girmesi planlanan

ve Balıkesirlilerin büyük coşku içinde bekledikleri kuvayi milliye ruhu ile dolu gençler halk
Atasını beklemekte idi. Susurluk'tan hareket eden çok kısa süre duran tren Balıkesir’e

hareket ederek Balıkesir’e ulaştı. 8 Ekim 1925’te Atatürk’ün ziyareti Balıkesir’e 2 ziyaretidir.
Balıkesir’de ve Bandırma’da büyük coşku ile karşılanan Gazi Mustafa Kemal Paşa 9 Ekim günü
Balıkesir’de temaslarına ve ziyaretlerine hız verdi ve 10 Ekim 1925 Cumartesi günü Balıkesir’

den bir trenle Soma'ya hareket etti.

SUSURLUK VE ATATÜRK GAZİ MUSTAFA KEMAL PAŞA. 13 HAZİRAN 1926 
ATATÜRK’ÜN SUSURLUK TREN GARINA İNİŞİ VE BALIKESİR’İ 3. ZİYARETLERİ

 Atatürk’ün yurt gezilerinden Bursa’ya ziyaretleri sonrası genelde Balıkesir bölgesi de ziyaret 
kapsamına alınmıştı. (20 mayıs- 13 haziran) YURT gezisinde Bursa da Beylik bahçe denilen

alanda stadyum yapılması ve spora ehemmiyet verilmesini söylemiş ve bu iş için kendisi 1000
lira bağışta bulunmuştur.13 Haziran günü vapurla Mudanya dan Bandırma’ya geçer. Balıkesir’e
3 gelişidir. Susurluk’a gelişi 13 Haziran 1926'ya rastlar. Bandırma’ya gelen Gazi, oradan trenle
Susurluk ve Balıkesir’e geçer. Bandırmadan hareket eden özel trenle önce Balıkesir sonrada
İzmir'de temaslarda ve çalışmalarda bulunacaktır. Atatürk programlarına devam eder. Tren
istasyonlarında Atatürk ün tren yolu ile Balıkesir’e geçeceğini bilenler istasyon civarlarında
treni geçişini ve atasını görebilmek adına toplanmışlar yol boyunca sevgi gösterisi için hazır

bulunmuşlardır.
 



 

Halkın yanı sıra Susurluk okul öğrencileri, öğretmenleri ve idarecilerle birlikte bayraklarla
Ata’sına hayranlıklarını ve sevgilerini göstermek için tren garında beklemektedirler. Bu çoşku

ile trenin Susurluk’ta yavaşlayıp durması ile Mustafa Kemal Atatürk Gazi Paşa trenden aşağıya
inmiştir. Nahiye müdürü, Belediye Başkanı İbrahim Çaylak, öğretmenler ve öğrenciler

memurlar esnaf ve ileri gelenler Ahmet Tevfik Efendi, Rıfkı Ünder, Hacıkuş Süleyman Efendi,
Karakayalı Mehmet Efendi, İbrahim Çaylak efendi, Ali kasım Balat efendi, Daniş Türker efendi,

Hasan Şen efendi, Asaf Akıtıre efendi, Süleyman Ergün efendi, Sucukçular Mehmet efendi,
Hüsnü Aykut efendi, Fırıncı gazi Hüseyin efendi, Hüsnü Aykut efendi, Helvacıoğlu mehmet

efendi, Ali Kasım Balat efendi, Daniş Türker Efendi, Hasan Şen efendi, Süleyman Ergün efendi,
Sucukçuların Mehmet efendi, Karapürçekli gazi fırıncı Hüseyin efendi, Yörük İbrahim efendi,
Sultançayırlı Abbas Ağa Rahmi Selçuk Efendi, Mehmet Songür efendi, Aziziyeli Çerkes Ayan

Mehmet aga efendi, Kalfaköylü İsmail Efendi, Ömerköylü çerezzade Mehmet efendi, Dobrucalı
Mehmet efendi, Kepeklerli Hamit aga, Yörük İbrahim Efendi, Rahmi Selçuk Efendi, Mehmet
Songür efendi Sultançayırlı Abbas Ağa, Aziziyeli Çerkes Ayan Mehmet aga, ,Hafız Kamil Bey,
Mehmet İhsan bey, Abdurrahim bey, Ziraat Fen M. Nuri Dündar, İsmail Hakkı bey, Rıfat bey,
Daniş bey, Dr. İbrahim Ethem bey, telgrafçı Cemal bey, postacı Sadık Ahmet, Muradiye köylü

Mustafa efendi, yahyaköylü Gafur bey, sadı Suleyman beyi, Hamit Şükrü bey, Mehmet Muhsin
bey, sıhhat memuru Mustafa Niyazı bey, Abdullah bey, Helvacıoğlu Mehmet efendi,

Ömerköyden Hasan Basri bey, Sait Adil Bey ve halk saygı ve bağlılıklarını göstermişlerdir.
Atatürk aşağıya iner önce öğrencilerin yanına gider ve öğrencilerin başlarını okşayarak seve

seve ilerler ve burada öğrencilerden Nuri Eroğlu’nun başına elini koymuş bir taraftan
öğretmenlerine bir şeyler sormaktadır ve sonrasında okulun resim öğretmeni meclisi

mebusan binasının Ulustaki Meclis binasının harika maketini yapmıştır ve Atatürk’e hediye
eder.



 

Atatürk teşekkür ederek mutlu bir şekilde tüm halkı ve resmi erkanı memurları tekrar
selamlayarak el sallayarak hem öğrencilere dönerek “sizlerden çok çok çalışmanızı

istiyorum en iyi eğitimi alarak memleket için doğduğunuz büyümekte olduğunuz bu
güzel topraklar için çalışkan dürüst vatanperver olarak yetişmelerinizi istiyorum ve sizde
bu isteği görüyorum, gelecek sizlersiniz demiştir ve Susurluk halkına, nahiye müdürü ile

ileri gelenlere de İstanbul ve büyük şehirlerin eski zamanlardan bugüne kadar hep
hububat ve bakliyatlarını ve ayni zamanda et ihtiyaçlarını bu bölgemizin karşıladığı ve bu

bölgenin en lezzetli etler olduğu ve tercih edildiği, et ihtiyacını bölgenin ve ağırlıklı
Susurluk’un karşıladığını hem ziraat hem hayvancılık dalında yapılabilecek çalışmaların en
iyi şekilde geliştirilmesini ve bu sayede bölgenin ve Susurluk’un önemli yer olduğunu her

iki dalda üretim ve ticaretin arttırılması ve toprağın daha iyi işlenip verimin artırılması
açısından birleşme yardımlaşmaya gidilmesini vurgulamış ve en kısa zaman diliminde

Susurluk’un idari mahalli idareler açısından ilçe teşkilatların arasında göreceklerini
vurgulamıştır. Ve trene binmiş ve beraberindeki arkadaşları trene intikallerinden sonra
tren yavaş yavaş hareketle Balıkesir'e doğru yol almaya başlamıştır. Ve yol kenarındaki

hatap deresine köprüye kadar kısımdaki atasını görmeye gelen halk tren gözden
kayboluncaya kadar esnaf ve ileri gelenler ile gençler öğretmenler ve öğrenciler Atalarını

görmenin huzuru ile hala bayraklarını ve ellerini sallıyorlardı. Ata’nın bu geçişinden 10
gün sonra SUSURLUK nahiyemiz ilçe olmuştur. 

 
 

1892 yılında Sarı Müdür namı ile anılan İzzet Bey ile başlayan ve sırası ile 1894
Mustafa Rakım bey, 1902 Mustafa Asım bey, 1905 Tayfur bey, 1907 Adil Bey, 1908

Murat bey, 1911 Ferit bey,  1913 Necmi bey, 1915 Nuh bey, 1919 yılında Rahmi bey
ve Mustafa Kemalpaşalı Hasan Bey, 1920 Kenan 1921 Sultançayırlı Osman efendi,

1922 Tahsin Bey ve Danış bey 1923 Sındırgılı Kasım bey ve 1924’te Adil İzzet Bey ve
1925’te son Nahiye müdürümüz Fuat bey ile Nahiye olarak devam eden idari yapı
SISIGIRLIK 30 Mayıs 1926 tarihinde 877 nolu Teşkilatı Mülkiye Kanununa göre ilçe

olmasına karar verilmesi ve 26 Haziran 1926 tarihinde Resmi Ceride (resmi gazete)
neşir ilanı ile yürürlüğe giren SUSIĞIRLIK ilçesine ilk kaymakam olarak Muhsin Bey ile

ilçe teşkilatı idari yapısına dönüşmüştür.



 

1892 yılında Sarı Müdür namı ile anılan İzzet Bey ile başlayan ve sırası ile 1894 Mustafa
Rakım bey, 1902 Mustafa Asım bey, 1905 Tayfur bey, 1907 Adil Bey, 1908 Murat bey,
1911 Ferit bey,  1913 Necmi bey, 1915 Nuh bey, 1919 yılında Rahmi bey ve Mustafa

Kemalpaşalı Hasan Bey, 1920 Kenan 1921 Sultançayırlı Osman efendi, 1922 Tahsin Bey
ve Danış bey 1923 Sındırgılı Kasım bey ve 1924’te Adil İzzet Bey ve 1925’te son Nahiye

müdürümüz Fuat bey ile Nahiye olarak devam eden idari yapı SISIGIRLIK 30 Mayıs
1926 tarihinde 877 nolu Teşkilatı Mülkiye Kanununa göre ilçe olmasına karar verilmesi
ve 26 Haziran 1926 tarihinde Resmi Ceride (resmi gazete) neşir ilanı ile yürürlüğe giren

SUSIĞIRLIK ilçesine ilk kaymakam olarak Muhsin Bey ile ilçe teşkilatı idari yapısına
dönüşmüştür. 

Ve trene binmiş ve beraberindeki arkadaşları trene intikallerinden sonra tren yavaş
yavaş hareketle Balıkesir'e doğru yol almaya başlamıştır. Ve yol kenarındaki hatap

deresine köprüye kadar kısımdaki atasını görmeye gelen halk tren gözden
kayboluncaya kadar esnaf ve ileri gelenler ile gençler öğretmenler ve öğrenciler

Atalarını görmenin huzuru ile hala bayraklarını ve ellerini sallamaktadırlar. Balıkesir'e
trenle devam eden ve Balıkesir'e ulaşan ATATÜRK. Balıkesir'de temaslarını

tamamladıktan sonra 15 Haziran 1926 Salı günü Balıkesir’den trenle İzmir e hareket
etmiştir. Bu arada İzmir'de kendisine hazırlanan suikastı daha Balıkesir’de iken haber

almış bulunan Mustafa Kemal Paşa yine de trenin hareketini ister. İsmet Paşa'dan aldığı
bir telgraf üzerine treni Balıkesir'e 26 km Savaştepe ye 13 km mesafede bulunan

Soğucak tren İstasyonunda bekletilir.



 

Yapılan görüşmeler neticesi hareket sağlanarak tren yoluna devam
ederek 16 Haziran 1926 günü Mustafa Kemal Paşa'yı İzmir’e götüren

tren saat 18.00 sıralarında İzmir Basmane garına girer ve İzmir
temasları başlar. 7 Şubat 1931 Cumartesi günü Mustafa Kemal Paşa 4.

kez Balıkesir’e geldi. İzmir’den Balıkesir’e gelen Gazi, Balıkesir’de bazı
ziyaretler ve konuşmalar yaptıktan sonra 8 Şubat 1931 günü gene

özel treni ile İzmir’e döndü.
 SUSURLUK VE ATATÜRK 20 0cak 1933’te SUSURLUK’a gelişi geceyi

ÖMERKÖY VE YENİKÖY geçirmesi  ve   ayni zamanda Balıkesir ilini
5. nci ziyaretleri.

14 Ocak 1933 günü Ankara'dan çıkılan yurt gezisinde Atatürk ve beraberindeki heyetle
Eskişehir den Derinceye geçmiş.17 Ocak 1933 günü Derince den Gülcemal Vapuru ile

Mudanya’ya gelmiştir. Bursa Valisi Fatin Güvendiren bey resmi erkan Mudanya’dan
karşılamış ve saat 18.30 sularında Bursa’ya ulaşmışlardır. Bursa temaslarının sonrası
Atatürk ve heyet Gemlik'te temaslarda bulunmuş zeytin üreticileri ile bir araya gelmiş

ve üreticilerin sorunlarını dinlemiştir. 20 Ocak günü Bursa’daki ve çevredeki temaslarını
tamamlayan Atatürk ve beraberindeki heyet Gemlik Limanında beklemekte olan

Gülcemal Gemisi ile Bandırma’ya hareket ederler. 
 



 

20 Ocak günü gece 22.oo civarında Bandırma’ya ulaşırlar. 

Mustafa Kemal Paşa ve gezi heyeti Bandırma’da beklemekte olan
özel trene gelirler, Bandırma’da fazla bir zaman kaybetmeden

hareket ederler.



 

Susurluk’a hareket eden tren 23.37 sularında Susurluk’a ulaşır. 
Belediye başkanı Mustafa Bulca, Susurluk Kaymakamı Selahattin bey ve resmi erkan ve

Susurluk ilçemizin ileri gelenleri Ahmet Tevfik Efendi, Rıfkı Ünder, Hacıkuş Süleyman Efendi,
Karakayalı Mehmet Efendi, İbrahim Çaylak Efendi, Ali kasım Balat Efendi, Daniş Türker Efendi,

Hasan Şen Efendi, Asaf Akıtıre Efendi, Süleyman Ergün Efendi, Helvacıoğluzade Mehmet
Efendi, Sucukçular Mehmet Efendi, Fırıncı gazi Hüseyin Efendi, Yörük İbrahim Efendi, Rahmi

Selçuk Efendi, Mehmet Songür Efendi, Sultançayırlı Abbas Ağa, Aziziyeli Çerkes Ayan Mehmet
aga, Ömerköylü Çerezzade Mehmet Efendi, Kepeklerli Hamit Efendi, A.Tevfik Efendi, dava

vekili Rıfkı Ünder, HafızHacıkuş Süleyman Efendi, Karakayalı Mehmet Efendi, Hafız kamil Bey,
Mehmet İhsan bey, Abdurrahim bey, Ziraat Fen M. Nuri Dündar, İsmail Hakkı bey, Rıfat bey,
Daniş bey, Dr. İbrahim Ethem bey, Telgrafçı Cemal bey, Postacı Sadık Ahmet Muradiye köylü

Mustafa Efendi, Yahyaköylü Gafur bey ,Sadık Suleyman beyi, Hamit Şükrü bey, Mehmet
Muhsin bey, sıhhat memuru Mustafa Niyazı bey, Abdullah bey, Helvacıoğlu Mehmet Efendi,
Ömerköy’den Hasan Basri bey, Sait Adil Bey, İbrahim Çaylak Efendi, Ali Kasım Balat Efendi,

Daniş Türker Efendi, Hasan Şen, Efendi, Süleyman Ergün Efendi, Sucukçuların Mehmet
Efendi, Karapürçekli Gazi fırıncı Hüseyin Efendi, Yörük İbrahim Efendi, Sultançayırlı Abbas Ağa

Rahmi Selçuk Efendi, Mehmet Songür Efendi, Aziziyeli Çerkes Ayan Mehmet Aga Efendi,
Kalfaköylü İsmail Efendi, Ömerköylü çerezzade Mehmet Efendi, Dobrucalı Mehmet Efendi,

Kepeklerli Hamit Aga öğretmenler, memurlar ve Susurluk halkından Atasını görebilmek adına
kadınlar gençler geç vakit olmasına rağmen ellerinde fenerlerle halk istasyonda

beklemektedir,
Gece geç saatte olması sebebi ile Atatürk trenden hiç inmemiştir ancak atasını görmek için
geç saat olmasına rağmen karşılayanları selamlamıştır. Çok kısa bir karşılama selamlaşma

sonrası tren ağır şekilde Susurluk tren istasyonundan ayrılır.



 

Ömerköy Yeniköy’de dinlenmek ve geceyi orada geçirmek üzere hareket
eder. Geceyi bölgede geçirip Balıkesir’e program gereği öğlen saatlerinde
gitmek istediklerinden hem dinlenmek üzere hem de yapılacak temasları

görüşebilmek adına heyetle birlikte çalışmalar yaparlar. Dinlenmeye çekilirler.
Ve özel tren Atatürk ve heyetle program gereği öğlene yakın saat 11.

civarında Yeniköy’den hareketle Balıkesir’e hareket eder. Hareket saatine
kadar Yeniköy ve Ömerköy’de Susurluk kaymakamı Selahattin bey ve Belediye
başkanı heyete refakat ederler. Kolordu komutanı Ali Hikmet paşa, Balıkesir
valisi İbrahim Ethem Akıncı Atatürk, Celal Bayar ve heyetin geceyi ve hareket

saatine kadar rahat geçirebilmeleri için her çalışmayı yapmışlar ve refakat
etmişlerdi. Atamız ve beraberindeki heyetin Balıkesir’de en yakın istasyonda
istirahat etmesi ve Balıkesir'e programa gider gitmez başlanılması açısından

önemli idi. Geceyi bu sebeple Balıkesir’e 20 km. uzaklıktaki Yeniköy
istasyonunda geçirirler.



 



 

Atatürk ve heyeti 21 Ocak 1933 Cumartesi öğleyin özel trenle
saat tam 12.00'de Balıkesir’e varırlar. Büyük bir tezahüratla
karşılanır. Geceyi Balıkesir’de geçiren ata ve beraberindeki

heyet temaslarını 22 ocak Pazar günü ve gece 23.oo’e kadar
görüşmelerinin tamamlarlar ve saat 24.00’te özel treniyle

Kütahya'ya hareket ederler.
Mustafa Kemal Paşa'nın Balıkesir’i 6. Ziyaret 15 Nisan 1934 ile

16 Nisan 1934 arasına rastlamaktadır. Bu gezisinde Gazi,
Ayvalık üzerinden otomobille Balıkesir’e geldi. Bu arada Gömeç,
Burhaniye, Edremit'i de ziyaret ederek halkla konuşmalar yaptı.

Balıkesir e son gelişi 7. Ziyareti Misafirleri İran Şehinşahı Rıza
Pehlevi ile birlikte oldu. Bu ziyaretinde Mustafa Kemal Pasa 24
Haziran 1934 Pazar günü, Soma üzerinden trenle Balıkesir’e

geldi. 25 Haziran 1934 Pazartesi günü de Balıkesir’den
otomobil ile Çanakkale’ye hareket etti.

 

Atatürk'ün Balıkesir ilini son ziyareti ise Savorana Yatı ile Erdek'e 24
Haziran 1938 günü gelmesiyle noktalandı. Bu gezisinde Atatürk
Erdek'e hastalığı nedeniyle inemedi ama halkı yattan selamladı. 

İktisatçı/Hukukçu/Tarih Bilimci Araştırmacı yazar Nurettin Kuş



 

Propolis işçi arıların, kovan içerisindeki besinleri, yavru arıları ve
kendilerini, çeşitli mikroorganizmalardan (virüs, bakteri, fungus)

korumak amacıyla bitkilerin yaprak, gövde, tomurcuk vb. kısımlarından
topladığı reçinemsi maddeleri ve bitki nektarlarını, başlarında yer alan

salgı bezlerinden salgılanan enzimler ile biyokimyasal değişikliğe
uğratarak oluşturdukları üründür. Kovan çatlaklarını, kapısını sıvamak

için, bunun yanı sıra kovana girip ölen fare, kertenkele gibi, dışarı
atamadıklarını da her yönden zararsız duruma getirebilmek için bu
madde ile sıvarlar. Arılar, kovana giren ve taşıyamayacakları kadar
büyük olan böcekleri öldürüp bu sıvıyla kaplarlar ve onu yalıtırlar.

İnsanlar da arıların ürettiği bu maddeyi sağlık için tüketmektedirler.
Propolis, çok iyi bir dezenfekte maddesidir. Eski Mısırlıların ölülerini

mumyalamakta, Yunanlılar ve Romalıların yaraları tedavi etmekte
kullandıkları ileri sürülen propolis, uzun süre ihmale uğramış, hatta

unutulmuşsa da, son yıllarda insan sağlığındaki olumlu değeri tekrar
anlaşılarak incelenmeye, kullanılmaya başlanmıştır.

Propolis içerisinde şu ana kadar 180 farklı bileşik tanımlanmıştır.
Propolis ortalama olarak %55 oranında reçineli bileşikleri ve

balsamları, %30 oranında balmumu, %10 oranında aromatik yağları ve
%5 oranında arı poleni içermektedir. Kalan %5’lik kısmında ise,

flavanoidler aminoasitler, çeşitli mineraller (alüminyum, bakır, çinko,
demir, kalsiyum, mangan, silisyum, stronsiyum, vanadyum), vitaminler

(E, H, P, B kompleksi), yağ asitleri ve en önemli olarak
tanımlayabileceğimiz antibiyotik içeriği bulunmaktadır.

 

Asrın İlâcı -"Propolis"



 

Propolis, doğal bir antibiyotiktir. 1 mg Propolis, yaklaşık olarak 20 mg
Penisilin’e denk gelmektedir.

Sindirim Sistemi Rahatsızlıklarında
Aseptik necrosis hastası olan 22 hastaya düzenli olarak propolis

enjekte edilmiş, 32 hastaya ise aynı şartlarda normal tedavi
uygulanmıştır. Propolis tedavisi uygulanan hastalarda diğerlerine göre

belirgin gelişmeler gözlenmiştir.
Rabbimiz, Nahl-68’de balarısına vahyetmiş ve asırlardır insanlığın
hizmetinde, aynı düzende bizlere örnek teşkil edecek şekilde hep

çalışmışlar… Çalışmaya da devam etmekteler…
Doğaya ve doğala dönmeye çalıştığımız bugünlerde, yüzyılımızın
mükemmel doğal ilacından en güzel şekilde istifade edebilmemiz

temennisiyle…
 

RECEP KIRAL

Propolisin doğal bir antibiyotik olduğu, bağışıklığı önemli ölçüde
artırdığı, fagosit fonksiyonlarını hızlandırdığı, vücudun antikor

salgılayarak hastalıkları önlediği de bildirilmektedir.
Tropik propolislerde bulunmayan kafeik asitin, antimikotik, antiviral
etkileri yanında kuersetin ve luteolin maddeleri ile birlikte kansere

karşı etkili olduğu bildirilmektedir.
Propolisin içerdiği bioflavoidin iltihaplara karşı etkili olduğu ve

vücudun güçlenmesinde önemli bir rol oynadığı Avrupa’ da yapılan
araştırmalarla kanıtlanmıştır.

 



 

COVİD-19 PANDEMİSİ
Dr. Li Wengliang meslektaşlarıyla iletişim halinde olduğu bir sosyal

medya grubuna salgınla ilgili bir mesaj göndermiş ve hastalığın
bulaşmaması için koruyucu giysi giymelerini öneriyordu, 34 yaşındaki 

 Çinli Doktor Li Wengliang Aralık ayında yaptığı açıklamada SARS
benzeri yeni tip koronavirüs salgınının başladığını söyledi bunun

üzerine Çin polisi tarafından sorguya alındı ve muhbirlikle suçlandı
kötü muameleye maruz kaldı “bir daha yasaları çiğnemeyeceğine dair”

kendisine bildiri imzalatıldı. Aralık ayında toplumu uyarmak isterken
baskıyla karşılaşan doktorun dikkat çekmeye çalıştığı koronavirüs

bugün dünyada 170 den fazla ülke ve bölgeye sıçrayan 20. Yüzyılın ilk
pandemisi oldu. Ülkemizde de ilk resmi vakayı muayene eden Prof.Dr.

Cemil TAŞÇIOĞLU’da virüsten kaybettiğimiz yeri dolmayacak sağlık
neferlerimizden biri oldu. 

Salgının kısaca kronolojisine bakacak olursak; Li Wengliang’ın
açıklamasından sonra 31 Aralık 2019’da Çin Wuhan’da 41 kişide

zatürre benzeri bir hastalık olduğunu duyurmak zorunda kaldı, yeni
yıla uyandığımız gün ABD  virüsün Wuhan’daki bir hayvan pazarından
yayılabileceğini duyurdu.5 Ocak 2020’de Dünya Sağlık Örgütü(WHO)

Çin’e seyahatleri durdurmaya gerek olmadığını duyurdu.7 Ocak
2020’de Çin hastalığa koronavirüs ailesinden yeni bir virüsün yol

açtığını duyurdu. Virüse Covid-19 ismi verildi.11 Ocak Çin’de ilk resmi
vefat bildirildi.13 Ocak Tayland ülkesine giren Çinli bir bayanda ilk

pozitif vakanın görüldüğünü açıkladı.15 Ocak da Japonya ilk vakasını
açıkladı.19 Ocak Wuhan’da yerel yönetim kentlilerin geleneksel yıllık
yemeğe katılmalarına ses çıkarmadı.20 Ocak Güney Kore’de ilk vaka

görüldü.23 Ocak Dünya Sağlık Örgütü salgının uluslar arası planda acil
durum ilan edilecek noktada olmadığını duyurdu.

7 Ocak 2020’de Çin hastalığa koronavirüs ailesinden yeni bir virüsün
yol açtığını duyurdu. Virüse Covid-19 ismi verildi.11 Ocak Çin’de ilk

resmi vefat bildirildi.13 Ocak Tayland ülkesine giren Çinli bir bayanda
ilk pozitif vakanın görüldüğünü açıkladı.15 Ocak da Japonya ilk vakasını

açıkladı.19 Ocak Wuhan’da yerel yönetim kentlilerin geleneksel yıllık
yemeğe katılmalarına ses çıkarmadı.20 Ocak Güney Kore’de ilk vaka

görüldü.



 

23 Ocak Dünya Sağlık Örgütü salgının uluslar arası planda acil
durum ilan edilecek noktada olmadığını duyurdu.25 Ocak

Avrupa’da ilk iki vaka Fransa da görüldü.30 Ocak Dünya Sağlık
Örgütü küresel planda acil durum çağrısı yaptı.31 Ocak da İtalya’da

ilk vaka görüldü.2 Şubat Çin dışında bildirilen ilk resmi ölüm
Filipinlerde kayda girdi.5 Şubat ülkemiz Çin ile karşılıklı uçuşları

durdurdu.7 Şubat Çin’de salgını ilk haber veren hekim Dr. Li
Wenliang hastalığa yenik düştü.20 Şubat ülkemizin komşusu

İran’dan iki ölüm haberi geldi.22 Şubat İtalya’da ilk ölüm meydana
geldi.23 Şubat ülkemiz İran sınırını kapattı.26 Şubat bir diğer

komşumuz Yunanistan’da ilk vakalar görüldü.3 Mart ülkemizde
umreden dönen ilk kafileler havaalanında sağlık kontrolleri
yapıldıktan sonra, 14 gün izole olmaları söylenip evlerine

gönderildi. 5 Mart İngiltere’de Başbakan Boris Johnson, uyarılara
rağmen bir TV programında konukların elini sıktı. Bir hafta sonra
“sürü bağışıklığı” uyguladıklarını açıkladı.6 Mart İngiltere, Hollanda

ve İsviçre’de ilk ölümler bildirildi.11 Mart Dünya Sağlık Örgütü
küresel salgın(pandemi) ilan etti aynı zamanda ülkemizde ilk

koronavirüs vakasını açıkladı.17 Mart 2020 Ülkemizdeki ilk vefat
açıklandı. O günden bugüne de hayatımız hala 11 Mart 2020

öncesine dönemedi.Bu yazıyı yazdığım şu an (10.10.2021 saat
19:07) Dünya genelinde 238.524.279 koronavirüs vakası

bildirilmiş,4.865.382 vefat gerçekleşmiş bulunuyor.

Pandeminin Başı

Gelecekte, koronavirüs salgınını anlatmaya nereden başlayacağız?
“Her şey Wuhan’da, bir hayvan pazarında başladı” cümlesiyle mi?

Yoksa daha geriye mi gideceğiz? Dr. Li Wengliang’ın tespitinin öncesi
var mı? Tek bildiklerimiz, Covid- 19’un ilk kez bu şehirdeki Huanan

pazarında tespit edildiği ve Amerikan İstihbarat belgelerinde geçen
Kasım 2019’da Wuhan da ki laboratuvarda çalışan üç araştırmacının

benzer belirtilerle hastaneye başvurduğu iddiası.



 

Dünya Sağlık Örgütünün başlangıçtan itibaren yukarıdaki
bilgilendirmelerinde olduğu gibi yanlış/hatalı yönlendirmeleri de
örgütün bağımsızlığı ve bilimselliği ile ilgili şüpheler uyandırmaya

devam etmekte.Dünyanın en saygın üniversitelerinden
Cambridge’deki klinik mikrobiyoloji uzmanı Ravindra Gupta, Fred
Hutchinson Kanser Araştırmaları Merkezi’nde virüslerin evrimini

inceleyen Jesse Bloom ve Stanford Üniversitesi’nden mikrobiyoloji
profesörü David Relman’ın da içinde bulunduğu 18 bilim insanının

Science dergisinde yayınladığı makalede bir laboratuar sızıntısı
olabileceği teorisinin geçerliliğini koruduğunu bildiriyor.

Yeni koronavirüs hem hayvanları, hem de insanları etkileyebilen
koronavirüs ailesinin bir türüdür .Koronavirüsler, elektron

mikroskobuyla bakıldığında üzerinde çıkıntıları olan bir taça
benzetildiği için, Latincede taç anlamına gelen korona kelimesiyle

adlandırılmışlardır. Toplumumuzda yıllardır görülmektedir.
Koronavirüs ailesinden pek çok diğer koronavirüs, yeni koronavirüse

göre daha hafif semptomların görüldüğü, daha hafif seyirli hastalıklara
neden olmaktadır. Bu nedenle koronavirüsler herhangi bir paniğe yol

açmamıştır.Zaman zaman koronavirüsler insanlar ve hayvanlar
arasında geçiş gösterebilmektedir. Virüslerin genetik bilgisi, RNA’sının

mutasyona uğraması sebebiyle değişiklik göstermektedir. Özellikle
yüzey proteinlerinde hücreye tutunup, içeriye girmekte kullandığı

proteinlerde değişiklik yaratarak, daha önce oluşmuş bağışıklık
sisteminden kaçmakta, hem de daha hızlı çoğalıp hücrelere çok daha

fazla zarar verebilmektedir.
Yapısına bakacak olursak; Genetik yapısını belirleyen RNA molekülünü
çevreleyen protein tabakası ayrıca zarf adı verilen, onu çevreleyen bir
yağ tabakası bulunmaktadır. Bu kadar basit bir organizmanın kendi
kendine dışarıda çoğalma yeteneği yoktur. Virüsler zorunlu hücre içi
parazitidirler; konak adı verilen, kendilerinin özgün bir şekilde seçtiği

hücrenin içerisine girdikleri zaman çoğalma yetenekleri olan
mikroorganizmalardır. Solunum yolu mukozalarını sevdiği için

damlacık yoluyla insandan insana bulaşma özelliğindedir. Virüsün,
solunum yolu mukozalarına girdiği zaman çoğalıp dokulara zarar

vermesi belirli bir süre aldığı için bu süreye kuluçka dönemi
denilmektedir.



 

Korona Virüsü (Koronavirüs) Belirtileri Nelerdir?

Koronavirüsün belirtileri arasında en sık karşılaşılan semptomlar
birkaç gün boyunca devam eden teş, boğaz, baş, eklem ağrısı ve

öksürük olarak bilinmektedir. Fakat bazı hastalarda aşağıdaki
semptomlarda gözlemlenmektedir;

Nefes darlığı,
Balgamlı öksürük,

Boğaz ağrısı,
Kas ve eklem ağrıları,

Mide bulantısı veya kusma, ishal,
İştahsızlık,

Burun akıntısı,
Baş ağrısı,

Ağır solunum yetmezliği gibi durumlar koronavirüsün belirtileri
arasında yer alabilmektedir.

Koronavirüs belirtileri gösteren kişilerin ilgili sağlık kurumlarına
gitmeden önce, çevresindeki kişilere bulaştırmamak için maske

takarak önlem alması gerekmektedir.

Corona Virüsü (Koronavirüs) Nasıl Bulaşır?

Virüsün tek zincirli RNA virüsü olan koronavirüs ailesinden olduğu
görülmüştür. Virüsün insandan insana damlacık yoluyla ve doğrudan

temas ile geçebildiği bilinmektedir. Öksürük gibi yollarla yüzeylere
yayılabilecek solunum damlacıklarının da bir süre bulaştırıcılık taşıdığı

gösterilmiştir.
Virüs solunum sistemine yerleşmektedir. Yapılan araştırmalar

semptom göstermeden virüsü taşıyan, kuluçka dönemindeki kişilerin
de bulaştırıcı olduğunu göstermiştir. Ancak kuluçka döneminde

yayılma virüsün en etkili yayılma gösterdiği dönem değildir.
Virüs hasta bireylerden öksürme, hapşırma yoluyla ortaya saçılan

damlacıklarla ve hastaların solunum salgılarının temas ettiği yüzeylere
dokunulmasından sonra ellerin göz, ağız, burun mukozası teması ile

bulaşmaktadır.
Coronavirusler (koronavirüs) genel olarak zarflı RNA virüsleri olduğu
için vücut dışı ortamda uzun süre varlığını sürdürme imkânı olmayan

virüslerdir.



 

Damlacık yoluyla bulaş, hasta kişinin solunum yolunda olan sıvı
partiküllerinin öksürme, hapşırma gibi durumlarda dış ortama

salınarak diğer kişileri hasta etmesi ile meydana geliyor. Damlacıkların
havada asılı kalmadığı ve hızla yere düşmektedirler. Bu yüzden maske

takmamız veya hapşırırken/öksürürken ağzımızı kapatmamız çok
önemli.

Aslında korunmak için çok basit önlemler var. Herkesin aslında suya
sabuna dokunması gerekiyor. Ellerimizi sık, sık ve doğru bir şekilde

yıkamamız gerekiyor. Ellerin doğru yıkanması 20 saniye sürecek
şekilde bol su ve sabunla elimizin her tarafını kapsayacak şekilde,

parmak araları, başparmağın çevresini ovuşturarak ve elin tüm
yüzeyine sabunun değdiğinden emin olacak şekilde tarif ediliyor. Su ve

sabunun bulunmadığı ortamda ise yanımızda virüsü öldürecek el
dezenfektanı veya kolonya bulundurmak ve bununla ellerimizi sık sık

temizlemek oldukça önemli. Yüzeyleri benzer şekilde
temizleyerek(çamaşır suyu en etkili ve ucuz) bulaş riskini azaltabiliriz.

Eğer bu önlemler alınırsa ki korunmanın %90’ı buradan geçiyor,
kendimizi korursak toplumu da korumuş oluruz. Gençlerde hastalık
hafif seyrediyor diye gençlerin önlemleri ve aşı olma hakkı gelmesine
rağmen aşılarını olmadığını görüyoruz. Gençleri ve çocukları enfekte

eden virüs onların yakını olan yaşlılara da bulaşacaktır. Yaşlılara
bulaştırmamak görevi de gençlere düşmektedir. Bu nedenle genç

olsun, yaşlı olsun herkesin aynı sorumluluğu hissetmesi ve başkalarına
da bulaştırmamak için bu önlemlere riayet etmesi gerekmektedir. Bir

kişinin hata yapması, aşısını olmaması tüm toplumu tehlikeye
atacaktır. Bu yüzden hep beraber çok dikkatli olmak zorundayız.

Coronavirus (Koronavirüs) Korunma Yolları Nelerdir?

Hastalığı engellemenin en etkili yolu bu virüse maruz kalmaktan
kaçınmaktır, sonra ise aşılarımızı olmaktır. Virüs esas olarak insandan
insana yayıldığı için çok basit, ancak önemli önlemler alınması hastalığı

engelleme yolunda büyük adımlar atacaktır. Maruz kalmaktan kaçınmak
için Maske ve hijyen en etkili silahımızdır.



 

Damlacık yoluyla bulaş, hasta kişinin solunum yolunda olan sıvı
partiküllerinin öksürme, hapşırma gibi durumlarda dış ortama

salınarak diğer kişileri hasta etmesi ile meydana geliyor. Damlacıkların
havada asılı kalmadığı ve hızla yere düşmektedirler. Bu yüzden maske

takmamız veya hapşırırken/öksürürken ağzımızı kapatmamız çok
önemli.

Aslında korunmak için çok basit önlemler var. Herkesin aslında suya
sabuna dokunması gerekiyor. Ellerimizi sık, sık ve doğru bir şekilde

yıkamamız gerekiyor. Ellerin doğru yıkanması 20 saniye sürecek
şekilde bol su ve sabunla elimizin her tarafını kapsayacak şekilde,

parmak araları, başparmağın çevresini ovuşturarak ve elin tüm
yüzeyine sabunun değdiğinden emin olacak şekilde tarif ediliyor. Su ve

sabunun bulunmadığı ortamda ise yanımızda virüsü öldürecek el
dezenfektanı veya kolonya bulundurmak ve bununla ellerimizi sık sık

temizlemek oldukça önemli. Yüzeyleri benzer şekilde
temizleyerek(çamaşır suyu en etkili ve ucuz) bulaş riskini azaltabiliriz.

Eğer bu önlemler alınırsa ki korunmanın %90’ı buradan geçiyor,
kendimizi korursak toplumu da korumuş oluruz. Gençlerde hastalık
hafif seyrediyor diye gençlerin önlemleri ve aşı olma hakkı gelmesine
rağmen aşılarını olmadığını görüyoruz. Gençleri ve çocukları enfekte

eden virüs onların yakını olan yaşlılara da bulaşacaktır. Yaşlılara
bulaştırmamak görevi de gençlere düşmektedir. Bu nedenle genç

olsun, yaşlı olsun herkesin aynı sorumluluğu hissetmesi ve başkalarına
da bulaştırmamak için bu önlemlere riayet etmesi gerekmektedir. Bir

kişinin hata yapması, aşısını olmaması tüm toplumu tehlikeye
atacaktır. Bu yüzden hep beraber çok dikkatli olmak zorundayız.
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KORONA VİRÜS AŞILARI

1.İnaktif Aşılar
●Gelenekselleşmiş yöntemlerle üretilir.

●Virüs parçalanıp etkisiz hale getirilerek vücudumuza zarar
verilmeden bağışıklığımız uyarılır.

●Uzun dönem etkileri konusunda diğer aşılara kıyasla daha net
konuşulabilir.

●2-8°C’de saklanabilir.
●Üretimi diğerlerine göre daha zor ve yavaştır.  

●Sinovac aşısı bu sınıfa girmektedir. Ülkemizde üzerinde çalışılan ve
Faz3 çalışmaları yapılan Turkovac da bu aşı sınıfından olacaktır.

2.Viral Vektör (Adenovirüs) Aşıları
●Grip benzeri hastalık yapan bir virüsün (adenovirüs) genetik

müdahale sonrası Koronavirüs proteini ile desteklenerek insanda
bağışıklık oluşturması amaçlanır.

●Aşıların içindeki mikroorganizmalar canlı olmakla birlikte,
güçsüzleştirildiklerinden dolayı insanlarda hastalık yapamazlar. 

●Avantajı 2-8°C arasında, yani rutin olarak kullanılan aşı dolaplarında
saklanabilmeleridir.

●Yeni aşı geliştirme teknolojilerindendir. 
●Sputnik-V ve Oxford/AstraZeneca aşıları (AZA-1222) bu sınıfa

girmektedir.

3.Mesajcı RNA (mRNA) Aşıları
●mRNA, vücudumuzda doğal olarak üretilen protein sentezinde rol

alır.
●Laboratuvarda yapay olarak üretilen mRNA’lar tıpkı kendi

mRNA’larımız gibi çalışarak virüse karşı bizi uyarmayı amaçlamaktadır.
Bu moleküller daha sonra kendi moleküllerimiz gibi yıkılarak vücuttan

atılırlar.
●Bu aşılar 25 yıldır kanser dâhil pek çok hastalığın tedavisine yönelik

olarak kişiye özel immunoterapi yöntemleriyle çalışılan teknolojiye
benzer şekilde üretilen aşılardır.

●Bu aşıların en büyük dezavantajı Biontech/Pfizer aşısının (BNT-
162b2) -70°C’de, Moderna aşısının (mRNA-1273) -20°C’de

saklanabiliyor olmasıdır.
●Biontech/Pfizer, Moderna aşıları bu sınıfa girmektedir.



 

Sputnik V aşısının da ülkemize gelmesiyle Dünya’da yaygın olarak
kullanılan 3 aşı üretim yöntemine yönelik aşılar(Sinovac-

Coronavac,Biontech,SputnikV) vatandaşımızın tercihine sunulacaktır.
Her zaman olduğu gibi toplumumuzda gelişmeye, iyileşmeye yönelik

adımlara karşı hareketler olmakta son zamanlarda koronavirüs
aşılarına karşı da bu şekilde dayanaktan uzak,ispatsız,akla mantığa

uymayan iftiralar atılmaktadır, muhasır medeniyetlerden olan ülkeler
bu aşıların geliştirilmesi ve vatandaşlarına ulaştırılması için çok büyük
bütçeler ayırmakta ve vatandaşlarını aşılayarak bu pandemiden daha

çabuk kurtulmaktadırlar. Şu an ülkemize getirilen aşılarla da tüm
dünyada milyonlarca kişi aşısını olmuştur ve herhangi bir ciddi yan etki

ile karşılaşmamışlardır. Vatandaşlarımıza düşen görevde kendilerine
hekimlerce tavsiye edilen aşılarını devletimiz tarafından

tanımlandığında vakit kaybetmeden yaptırmalarıdır, unutmayalım ki
bu illet mikroptan kurtulmanın en kısa, en garanti ve kolay yolu

toplumsal olarak aşılanmaktan geçmektedir.
Son olarak Covid-19 hastalığını nasıl yeneceğiz peki? Pandemi nasıl

sonlanır? Bunun için önümüzde 3 seçenek var.

1- Virüs insan vücudunda mutasyona uğrayıp daha az yayılan veya
daha az öldürücü olan bir başka subtip virüse dönüşecek

2-Virüsün aşısı bulunacak ve toplum aşılanacak
3-Virüsü herkes geçirecek ve virüse karşı bağışıklık kazanacak

Bu 19 aylık süreçte ne yazık ki birinci seçenek daha gerçekleşmedi ve
gerçekleşeceği de şüpheli, aşılar üzerindeki kara propaganda ve aşı
karşıtları nedeniyle toplumumuzun ancak yarısı daha tüm aşılarını
olduğundan ve aşılamanın dünya üzerinde de yavaş seyrettiğinden

dolayı gerçekleşebilecek mutasyonlarda ikinci seçeneğinde
gerçekleşmesi için daha sürecin olduğu görünüyor, üçüncü seçenek
gerçekleşecek virüs herkese bulaşacak diyerek alınan önlemleri hiçe

saymamız felaketimiz olur ve bugüne kadar yaptığımız tüm önlemlerin
çöpe atılmasına sebep verir.



 

Çünkü biliyoruz ki virüse yakalanan kişilerin yaklaşık %5’i yoğun
bakıma ihtiyaç duyuyor. Tedbirleri hiçe sayarsak aynı anda yüz binler
virüse yakalanabilir ve yoğun bakım sayımız yetersiz kalır ve çok fazla
sevdiğimizi daha bu hastalığa kurban veririz ve daha kötü günler bizi

bekler. Mayıs 2021’den beri gerçekleşen vakalar ve ölümlere
baktığımızda pandemi aşısızların pandemisi olarak son hız devam
etmekte, hekimlerimize danışarak kendimize uygun aşıyı zamanı

gelince olmamız gerekmektedir. Unutmalıyız ki bu geçici bir süreç
elbet sonlanacak. Koronavirüs alacağımız önlemlerden daha güçlü

değil!

Dr. Evren Fatih Ocaktan
 



 



 

Dergimizin bu Sayısında Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu Ulu önder
Mustafa Kemal Atatürk’ün Balıkesir ilimizi ziyaretleri ve Susurluk’tan

geçişlerini kapsayan araştırmamı bilgilerinize sunuyorum. Ayrıca
2014’ten bugune faaliyetlerini devam ettiren SUSEV Susurluk

sevdalıları platformumuz ile ilgili bilgiler aktarmak istiyorum. 2014’ten
bu yana oluşum gelişim ve ayni zamanda SUSURLUK ile ilgili

çalışmaları da resmi olmayan bir platformda yürütme gayreti içine
olan bir topluluk idik. 2022 yılı başında bir vakıf olarak resmi bir

ortamda faaliyetlerimizi çalışmaları sürdürmeyi uygun bulduk. Ve
çalışmalarımızı tamamlamak üzereyiz. Dijital ortamda yayınlanacak bu
dergide 2014’ten bugune oluşum, gelişim ve çalışmalarımızı anlatma

ve tanıtma fırsatını imkanını bize tanıyan Susurluk Ticaret Borsası
başkan ve Yönetim kuruluna, basın yayınla yetkili borsa çalışanlarına
teşekkürü bir borç biliyoruz. SUSEV Susurluk sevdalıları eğitim kültür
sanat doğa turizm tarih ve araştırma platformu olarak çalışmalarımızı

7 yıldır sürdüren grubumuzla ilgili bugune değin gereği kadar bilgi
sunmamıştık.  2021 yılında pandemi dönemini evlerimizden
değerlendirme adına Susurluk’ta özel bir kütüphane kurmayı

planladık.
Her ne kadar bilgisayar çağı teknoloji çağı artık kütüphanelere gerek

olmadığını düşünen savunan büyük bir insanlar topluluğu olsada
bizler kütüphanelerin hiçbir zaman güncelliğini ve özelliğini değerini

kaybetmeyeceğini kitap sayısı çok fazla ve iyi tasarlanmış oluşturulmuş
ve gerekli kitapların çok iyi bir kütüphanenin kitap sayısı fazla

kütüphanelerin değerinin gittikçe artacağı,  insanları öğrencileri daha
çok okumaya daha çok araştırmaya teşvik etmeninde gerekliliğine

inanarak platform olarak hem yönetim ve çevremiz sayesinde bugüne
değin 8 ay zarfında böyle bir kütüphanenin SUSURLUK için faydalı

olabileceği görüşünden yola çıkarak temin ettiğimiz ve satın aldığımız
ve bağışlanan kitap sayımız 15555 olmuştur.

Susurluk Sevdalıları (SUSEV)



 

Küçümsenecek bir miktar olmayıp Susurluk sevdalıları grubumuzdan
daha sadece 100 kişi katkı sağlamış ve destek vermiştir. Bu miktarın

bizler 20210 gibi rakamlara ulaşabileceği inancı ile devam ediyoruz. Şu
ana kadar kütüphanemizde olmasını arzu ettiğimiz ve büyük bir

araştırmalar sonucu yaptığımız listedeki tüm kitapları kütüphaneye
kazandırıyoruz. 

Şu ana kadar Susevli üyelerimizden katkı sağlamak isteyen
dostlarımızdan kitap yardımı olarak takribi 2000 adet kitap bağışlandı.

Ayrıca arkadaşlarımız tarafından kütüphanemiz için liste yapılarak
seçme 1500 kitap, TYSD Bursa şubesi de bizlere katkı destek vererek

1250 kitap satın alınarak kütüphanemize bağışlamıştır. 
Şahsıma ve eşime ait Aile kütüphanemiz prestijli ve değerli nadir

kitaplarında yer aldıgı 5500 Adet kitaplı kütüphanemizi komple içinden
bir tek kitap almadan bağışlamış ve paketlemiş bulunuyoruz. Ayrıca

daha zengin bir kütüphane düşündüğümüzden 4500 civarı kitap tarih,
şiir, mitoloji, araştırma, türkiye cumhuriyeti tarihi, milli mücadele yılları

ve tarihi, osmanlı tarihi, dünya tarihi, felsefe, fizik, kimya edebiyat,
doğa kültür türkiye yaşam ve kültürel toplum araştırma eserleri ve

bilhassa susurluk balıkesir bölgemiz ile bugüne kadar yayınlanmış elde
edebildiğimiz tüm eserleri ayrıca kütüphanede özel bölüm olarak
açacağımız atatürk odası için Atatürk’le ilgili yayınlanmış kitapları,

Atatürk’ün okuduğu tüm kitapları, ATATÜRK’ün hayatı yaşamı,
Dünyada ve Türkiye’de onunla ilgili çıkan albüm ve tüm kitapları da
Anıtkabir ve doğumundan bugune Atatürk’e özel tüm kitapları satın

almaya gayret ediyoruz ve listemizin yüzde doksanınıda almış
bulunuyoruz. Tüm kitaplar şu an paketlendi. Kütüphanemdeki 5500

şahsi kitabımız haricinde satın alıp bağışladığım 4500 adet ve 500 adet
daha liste yaptığım ve alacağım kitaplarla toplamda 10000 kitabı kendi
adıma veya eşimin adına değil özellikle bugüne değin ilkokul, ortaokul,

lise ve üniversitede bizlerin üzerinde emeğinin çok olduğuna
inandıgımız ve bu emeklerinin karşılığını hiçbir zaman
ödeyemeyeceğimiz çok sevdiğim öğretmenlerim adına

etiketleyeceğimizi de ve onlar adına bağışlamış olacağımızı beyan
etmek istiyorum onlara bu vefa borcumuzu bilemiyorum bir nebze

ödeyebilirmiyiz. Kitaplar her ele alındığında onlar adlarını görmelerini
ve okumalarını, okundukça öğretmenlerimizin anılmaları beni daha

mutlu eder. Her kitap listeye kaydedilmekte olup Susev face
sayfamızda bildiğini üzere yayınlandı ve bilgilerinize tek tek fotoğrafları

ile sunuldu.



 

 1 Ekim 2021 tarihinde bu yazımızı hazırlarken kitap sayımız
belirtiğimiz gibi 15555 sayısına ulaştı. Daha kaydedilmiş kargoda ve

gelipte ele alınamıyan az bir miktar daha kitabımız olup kitap sayısının
20000 lere çıkacağına eminiz. Kütüphane projemizle ilgili derginizde

yayınlama ve izah imkanı tanıdıgınız vechiyle daha geniş kitlelerede bu
sayede ulaşabileceğiz düşüncesindeyiz. Bu sebebeple teşekkürü bir

borç biliyoruz. 1922 yılının mayıs ayında açmayı planladığımız
susurluklu gençlere öğrencilere halka faydalı olacağına ve toplumuza

kazandıracağımız kütüphanenin zengin arşivli ve çok kitaplı
olmasından dolayı fayda sağlayacak düşüncesindeyiz. Bu konuda

halkımızdan, susurluklulardan ve susev üyelerinden kitap konusunda
katılımlarını ve desteklerini bekliyoruz...

2014 yılında ilk oluşum ile ilkokul arkadaşlarımızla bilhassa SUSURLUK
dışında yaşayan susurlukluları bir araya getirebilmek, ele ele vererek

doğdugumuz büyüdüğümüz okuduğumuz hatta anılarımızı
çocukluğumuzu Susurluk’ta bıraktığımızdan yola çıkarak bir araya yılda

en az bir sefer Susurluk’ta toplanmak her toplandığımızda da önem
arzetmesi açısından ilçemiz için bir şeyler yapmak, üretmek, eğitim,
kültür, sanat, doğa, tarih her konuda bir şeyler gerçekleştirmek tek
amacımızdı. Zamanla sayımız çoğaldı. Ve 7 yıldır bu oluşum gittikçe

genişledi. Elden geldiğince topluluk olarak hiçbir siyası düşünce içinde
olmadan tek gerçeğin paydanın SUSURLUK olduğu düşüncesinden

devam ettik. 2014 yılından bugune faal etkinlikler ve çalışmalar yapan,
kısa bir zaman diliminde vakfa dönüşmesi için çalışmalarımızın devam

ettiği SUSEV Eğitim Kültür, Sanat, Tarih, Doğa, Turizm, Araştırma
platformumuz 7 yıldır üniversite eğitim gören ihtiyacı olan

öğrencilerimize karşılıksız burslar verdi. 57 öğrencimizi mezun etti.
Sivil toplum kuruluşlarına katkı ve desteklerde bulundu. Kendi

platform içinde her yıl toplanarak Susurluk’ta etkinlikler düzenledi her
buluşmanın bir anlam kazanması açısından eğitim-kültür alanında

güzel şeyler yaptık.

Depreme dayanıklı olmadığı gerekçesi ile yıkılarak yeni binası
tamamlanan BEŞEYLÜL İLKOKULU arazisinde Milli Eğitim

Müdürlüğü’nün eski kullandığı 2 katlı bina restore edilerek alt katı
anasınıfları, üst katları özel alt eğitim sınıfları olarak yapılarak eksiksiz
tamamlanarak kullanılmak üzere Milli Eğitim’e devredildi. Yıkılıncaya

kadar özel alt eğitim öğrencilerine ana sınıflarına hizmet verdi.



 

Bunun tamamlandığı yıllarda bize mesaisinden kalan zamanında bir
nefer işçi çalışan, destek veren sayın okul müdürü Mehmet Hasar
beye teşekkürlerimizi sunuyoruz. Bazı yıllar konferanslar sunuldu.
Ressam arkadaşlarla sergiler açtık. Yazar şair arkadaşlarımız için

buluşmalarımızda imza günleri yapıldı. Her yıl buluşmalar sağlandı. Bu
buluşmalarda hiçbir zaman öncesinde para toplanmadı ne masraf

yapıldı ise imece usulu herkesten ayni miktar katılanlardan karşılandı. 



 
Sivil toplum kururluşlarına ve eğitime elimizden geldiğince destek

verdik. 29 Ekim, 30 Ağustos bayramlarında, Susurluk’ta düzenlenen
etkinliklere yürüyüşlere bayrak desteği vb. desteklerde bulunduk.
Bursa’dan ve diğer şehirlerden Bursa Nilüfer Belediyesinden araç

otobüs destekeleri ile Susurluk’u tanıtmak amaçlı geziler turlar sivil
toplum kuruluşlarını bayan gruplarını çaylak ve alışveriş merkezlerine
getirdik. Turlar ile ilçe tanıtımına, gıda maddeleri yemekleri ve üretilen

mallarının pazarlanması hususunda katma değer sağladık.



 

Düzenlediğimiz turlarda Ticaret odası, Ticaret Borsası temsilcileri,
Belediye ve kamu idarecileri gelerek destek verdiler. Gezi gruplarına
nezaket ziyaretinde bulundular. Şehrimizin tanıtımında çalışıyoruz. 



 
Susev olarak vakfa dönüşüm çalışması sürerken SUSURLUK dışında

yaşayan SUSURLUKluları Türkiye’nin büyük şehirlerinde İZMİR,
İSTANBUL, ANKARA, BURSA, ANTALYA, BALIKESİR İLLERİ yaşayanları

AYVALIK, EDREMİT, BANDIRMA gibi yoğun SUSURLUKluların
bulunduğu ilçelerde pandemi dönemi öncesinde her ay kahvaltıda

toplanma suretiyle SUSURLUK ile ilgili ne yapılabilir SUSEV’in
konularını gündeme taşıdık. Susurluk’la ilgili bulunduğumuz şehirlerin
mahalli gazetelerinde  ve televizyon kanallarında bu organizasyonlarla

ilgili tanıtımlarımızı ve Susurluk’a gezileri yayınlattık.Susurluklu
arkadaşımız İZZET  GÜNAY’ın katkıları ile tam sayfa gazetelerde

Susurluk gezi fotografları ile SUSURLUK TANITIMI yapıldı gazeteler
1000 gazete Susurluk’ta ücretsiz dağıtıldı.



 

İstanbul, İzmir ve Ankara’da toplantılar yaptık Susurlukluları ve
Susurluk’ta görev yapan herkesi bir araya getirdik.



 



 

Mayıs 2022’de hizmete sunacağımız özel kütüphanemiz için şu ana
kadar Susevli üyelerimizden katkı sağlamak isteyen dostlarımızdan
çevremizden sivil toplam kuruluşlarından ve şahsi imkanlarımızla
paketlenen kitap sayısı 15000’i geçmiştir. TARİH, ŞİİR, MİTOLOJİ,

ARAŞTIRMA, TÜRKİYE CUMHURİYETİ TARİHİ, MİLLİ MÜCADELE YILLARI
VE TARİHİ, OSMANLI TARİHİ, DÜNYA TARİHİ, FELSEFE, FİZİK, KİMYA
EDEBİYAT, DOĞA KÜLTÜR TÜRKİYE, YAŞAM VE KÜLTÜREL TOPLUM

ARAŞTIRMA ESERLERİ ve özellikle SUSURLUK BALIKESİR BÖLGEMİZ İLE
BUGUNE KADAR YAYINLANMIŞ ELDE EDEBİLDİĞİMİZ TÜM ESERLERİ,
Atatürk’le ilgili yayınlanmış kitapları, Atatürk’ün okuduğu tüm kitapları,
ATATÜRK hayatı yaşamı, dünyada ve Türkiye’de onunla ilgili çıkan yerli

ve yabancı tüm kitapları toplamaya, almaya devam ediyoruz. Şu an
hepsi paketlendi. Ayrıca, SUSURLUK VE BÖLGEMİZLE İLGİLİ

BAKANLIKLAR GENEL MÜDÜRLÜKLER ve ÜNİVERSİTELER’in yaptığı
araştırmalar yazılar tezler raporlar hepsi toplandı dosyalandı. Başka

ülkelerde bölgemizle Susurluk’la ilgili yazılan tüm eserler İngilizce,
Fransızca, Almanca 4 kitap tercüme edilip kitabın orijınali ile birlikte
dosyalandı. Ayrıca Resmi gazetenin çıktığı ilk günden bugüne kadar
SUSURLUK (SUSIGIRLIK) ile ilgili atama, yargı kararları, resmi belge

niteliği olan bilgileri için tüm resmi gazete sayfaları hepsi dosyalandı.
Türkiye’de çıkmış 1920’den bu güne gazetelerde mahalli ve ülke

genelinde çıkan tüm gazetelerde Susurluk haberleri tek tek sayfalar
halinde bastırılarak yine dosyalandı. Ve SUSURLUK ile ilgili milli
kütüphanelerde bulunan belgeler ve dosya numaraları sayfa

numaraları ile listeler haline getirildi ve dosyalandı. Bor madenleri ile
yayınlanmış tüm kitapların orijinalleri ve tercümeleri ile beraber

hazırlandı dosya haline getirildi. (Sayfa sayfa tercümeleri ile birlikte) 



 



 

SUSEV’li yaklaşık 100 arkadaşımız katkı sağladılar, destek verdiler yani
4000 kişiden sadece 100 arkadaşımız şu ana kadar katkı sağladılar.

Değerli katkılarını esirgemeyen ilk günden bu güne maddi manevi en
büyük desteği veren Av. Yalçın Özkan kardeşime, teşekkürü bir borç

biliyorum. Alınan kitaplar Anıtkabir.com, Anıtkabir Derneği, Nadir kitap,
kitapyurdu, idefix, D&R, Kitega, enkitap, amazon, e- kitap ve kitap
satan tüm satış mağaza ve sitelerinden, Yapı kredi, İş Bank kültür

yayınları, BKM,  sahap ve kitap firmalarındanfatura karşılığı nakit olarak
alınmıştır ve kütüphanemize kazandırılmıştır. Gençlerimizin

öğrencilerimizin hizmetine sunulacaktır.  Bu konuda kütüphanemize
katkı sağlamak isteyen kitap bağışında bulunmak isteyen herkese

minnettar oluruz.

Katılım sağlayan arkadaşlarımızı kütüphanemizin girişine liste halinde
pirinç tabloda yazacağız. Kütüphanesinden kitap bağışında bulunacak

çok sayıda arkadaşlarımız olduğuna inanıyoruz çünkü pandemi
dolayısıyla hala yazlıkta bulunan evlerinde olduklarından yeterli katkıyı

sağlayamadılar. Bir anda rakamımızı 20000’lere yükseltebiliriz. 
Çünkü bu yaptığımız hizmet eğitime ve kültüre yapılan destektir. Çok

önemlidir. Desteklerinizi bekliyoruz. Bu imkanı verdiği için Sayın
Susurluk Ticaret Borsası yetkililerine de teşekkürü bir borç biliyoruz.



 
Şu ana kadar SUSURLUK ilçemiz ile ilgili yapmış olduğumuz tüm

araştırmaları dosyalamaya devam ediyoruz. Kuruluş aşamasında olan
vakfımıza ait web sayfamızı hazırlamaya başladık ve  www.susev.org

olarak şu an faaliyettedir. 
Ayrıca yaptığımız 8 yıldır çalışmamızın ürünü tüm çalışmalarımızı bir

kitapta topluyoruz. A3 enine basılacak bir hamur kağıdımızla
SUSURLUK BİR SEVDADIR kitaplarımız 4 cilt olarak inşallah

kütüphanelerimizde yerini vakıf sayesinde alacak.



 
Ve  gelecek nesillerimiz herşeyi ile SUSURLUK Tarihi, kültürü, milli

mücadelede Susurluk, Susurluk İstiklal Savaşı şehitleri, Susurluk nehri,
Göletler, Çataldağ, Keltepe, her yönüyle oluşum, yapısı dağ yapısı,

Susurluk havzası toprak yapısı, sıcak ve soğuk su kaynakları, kimyasal
özellikleri, Susurluk ve madenleri boraks, antimon ve diğer madenler

dünden bugüne madencilik, maden işçileri, şeker işçileri ve
sendikacılık, Susurluk arkeolojik alanları, türküleri, örf ve adetleri,

Susurluk’ta ramazanlar, bayramlar, özel günler, panayırlar, hıdrellez
park anıları, düğünler, folklor, el sanatları, Susurluk’ta nüfus gelişimleri,



 

nufus sayımları 1927’den bugüne nüfus rakamları, Susurluk’ta göçler,
Susurluk yemekleri, maniler, şarkılar, kayda geçenler, doğa güzellikleri,

Susurluk gazileri, şehitleri, biyoğrafileri, milletvekillerimiz,
kaymakamlar, belediye başkanları ve biyoğrafileri, köyler beldeler,

Susurluk’ta ticaret, sanayi kuruluşları, Şeker Fabrikası, rüzgâr enerji
santralleri, camiler, Susurlukta osmanlıdan bugüne eğitim,  öğretim,

ilk-orta-lise, yüksek okullar, okullarımızın başarıları, sivil toplum
kuruluşlarımız, Susurluk’ta yaşam, kültür-sanat, Susurluk

bestekarlarının biyoğrafileri ve eserleri, iz bırakanlar, Susurluk’ta basın,
ilk gazeteler, sayıları, Susurluk müzisyenleri, Susurluk meslekleri,

sandalyecilik, süpürgecilik, at arabacılığı, meşhur yiyecek ve içecekleri,
ayran tost tarihi ve özellikleri, basında SUSURLUK, 1920’lerden

bugüne Türkiye gazetelerinde basında ilginç ve kayda değer
SUSURLUK haberleri, Susurluk’lu yazarlar, şairler, sanatçılar ve eski

SUSURLUK köylerimiz, belgelerle SUSURLUK ve SUSURLUK TARİHTEN
YAPRAKLAR, vefat eden eski büyüklerimiz, arkadaşlarımız,

kardeşlerimiz, esnaflarımız, ziraatçilerimiz, isimleri, fotoğrafları,
meslekleri, doğum-vefat tarihleri, bilgileri ve Susurluk İlçemizin
yapılması planlanan projeleri, AGÜ gelişmeleri, çevre yolu ve

BELGELERLE FOTOGRAFLARLA SUSURLUK ve SUSURLUK
SEVDALILARI platformu ve SUSURLUK SEVDALILARI’ndan SUSURLUK
ANILARI SON BÖLÜM. Bu meydana gelecek yapıtta evet uğraşı büyük

ama SUSURLUK SEVDALILARI arkadaşlarımızın dostlarımızın büyük
katkıları var. Arşiv açısından SUSURLUK ESKİ FOTOGRAFLARI olarak
5000’e ulaştık. Muazzam bir arşive sahibiz sonsuz teşekkürler. Sayın

Ercan Armakan’ın değerli çalışmaları kaynakları belgeleri ve halk eğitim
merkezi çalışmaları ve bugüne kadar özel yapılmış çalışmalar, arşivler,

fotoğraf, el işi, sanat-kültür çalışmaları ışık tuttu ve kitapta çok ince
detaylarına kadar anlattık. Çok teşekkürler ediyorum. Kitapla beraber
Susurluk’ta fotograf sergisi de açabilirsek harika olur. Elimizden geleni
yapacagız. Gelecek nesillerimize ışık tutacak herşeyi ile Güzel İlçemiz

Susurluk kitabımız vasıtasıyla Susurluk’un bir sevda olduğunu
görebileceksiniz. Bir nebze de olsa bu çalışmamıza katkısı olan, bilgi ve

fotograf ile destekleyen herkese, Susurluk sevdalılarına tabiî ki yer
vereceğiz, iyi ki varsınız… Sizlerin destekleri teşvikleri sayesinde hayal

gibi görünen ilk toplandığımızda proje olarak ortaya koyduğumuz
böyle bir kaynağa kitaba ihtiyacımız olduğundan yola çıkarak

bugünlere geldik.



 

Belgesel niteliğinde bambaşka elimizden düşeremeyeceğimiz ve
torunlarımıza gelecek nesillerimize gururla emanet edeceğimiz

muazzam bir eser ortaya çıkabiliriz. Zevkle şevkle çalışıyoruz. Fotograf
ve bilgi arşivimize şu an baktığımızda SUSURLUK bir sevdadır
gerçekten. Kitabın sayfa düzenlemeleri hazırlama aşamaları

tamamlanıyor, destekleyici bulabildiğimizde baskıya hemen girebilir.
Fotoğraf seçimleri çalışmaları vs. devam ediyor. Önce Sayın SAFFET

ÜNDER amcam mekânı cennet olsun. Dualarımız onunla, büyük katkısı
oldu. Susurluk’un gerçekten yaşayan tarihi idi. Onu da kaybettik. Ve

Ahmet Eroğlu arkadaşım, abim ve SUSURLUK’un eski çınarlarından ve
köylerde bir kaç büyüğümle yaptığımız fikir alışverişi görüş ve

düşünceleri temaslarımız ve sonuçta büyüklerimizden de aldığımız
bilgilerle, belgelerle inşallah güzel bir belgesel ortaya çıkacaktır.

Susurluk’la özdeşleşmiş konular ve son bölümlerde de İZ BIRAKANLAR
VE SUSURLUK ANILAR bölümü ile tamamlayacağız. Bilhassa bor

madenleri ile ilgili yurt dışından kitapların tarafıma ulaştırılmasında
katkı sağlayan Cem Kerem Kaya kardeşime, İngilizce tercümelerde

yardımcı olan Feyyaz Polat kardeşime, Almanca çevirilerde Abdullah
Balcılar kardeşime, İngilizce çevirilerde İrfan Alyaz’a ve bor madenleri
ile belgelerin temininde ve bor ile ilgili çalışmalarda yardımcı olan ve
fikir alışverişine bulunduğumuz tarih doktorasını (BOR MADENLERİ)

hazırlayan Bursa İl Jnd. Kom. Yzb. Selim Yunak kardeşime teşekkürleri
bir borç biliyorum. Sultançayır, Aziziye, Yıldız madenleri ile ilgili 1930,
basımı borasitle ilgili 1940 basımları 2 kitap ve bu konulara girdikçe

konu genişledi ve çok detaylı incelenmesi araştırılması sonucu
konunun işlenmesi gerektiği, gelecek nesillere aktarılması gerektiğine
inandığımız için konular hep genişledi,  ince detaylı çalışmalar devam

etti. Hala da devam ediyor. Bu hususlar gerçekten zaman alıyor.
Yorucu, inceleme, araştırmalar, çalışmalar ve zaman gerektiriyor. Bu
husus anlatılması, açıklanması gerçekten zor, içine girdiğinizde ancak
anlayabiliyorsunuz. Sadece bir an önce yayınlayayım düşüncesinden

hareket edilse ancak 250 sayfalık bir kitap olabilirdi ve yayınlanırdı
ancak beni tatmin etmeyecekti. Araştırdıkça bilinmeyen yüzü çıktı

Susurluk ilçemizin. Araştırdıkça akla hayale gelmeyen duymadığımız
anlatılmayan yüzlerini gördük SUSURLUK’un. Bilinmeyen yüzü ile

anlatım belgelerle kaynakları ile bambaşka bir Susurluk okuyacağız
inşallah.



 

Tamamlandığında gerçekten beğeneceğiniz elinizden
düşüremeyeceğiniz bir kitap olsun istedik ve oluyor da. Değerli

büyüklerimle yapacağım görüşmeler sonucunda bu hususu
görüşeceğim ve onların bilgi arşiv ve açıklamalarından fikirlerinden

yola çıkarak kitap son şekline dönüşecektir. Kitapta bulmak istediğiniz
herşeyi bulabileceksiniz bundan emin olunuz. Çok derin incelemeler,
belgelerle bilinmeyen yüzünle SUSURLUK. Bir sevda olan SUSURLUK

kitabı.
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